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Nepomuk. Město, kterému celo−
světový věhlas přinesl místní
rodák sv. Jan Nepomucký. Neje −
nom díky bohaté historii, množ−
stvím památek a pestrému kul−
turnímu živo tu patří Nepomuk
mezi atraktivní cíl pro řadu 
návštěvníků. Je však především
městem, které chce, aby se je−
ho občanům tady dobře žilo.
V posledním roce připadl tento
úkol současnému starostovi
Vladimíru Vokurkovi. 

� Uplynul váš první rok ve funkci
starosty věhlasného města. Ne −
považujete to za určitý svazující
závazek?

To rozhodně ano, každý starosta
chce, aby jeho město bylo tím
nejkrás nějším a nejlepším místem
pro život. Po nástupu do funkce
jsem si dal čtyři základní cíle, na
kterých bych rád během funkčního
období pracoval a město v  nich 
posunul.
1. Vyřešit přetíženost  dopravy ve

městě a dotáhnout stavbu sjezdu
z  hlavní silnice do průmyslové
zóny

2. Opravit povrch náměstí a po kud
možno mu vrátit život

3. Rekonstrukce našich bytových
domů

4. Rekonstrukce kanalizace, jelikož
město dlouho rostlo a na údržbu
se zapomínalo.
Nutno říci, že na všech těchto zá −

vaz  cích pracujeme, ale jsou to
tak velké úkoly, že nevím, zda se
vše podaří dokončit v  době mého
mandátu.

� Ve vedení města jste už řadu
let, ale jako starosta poprvé. Jak
byste hodnotil právě uplynulý rok
z pohledu občana a poté z pohledu
prvního muže města.

To je pravda, první období jsem
byl zastupitelem, v  dalším místo−
starostou a nyní první rok starostou.
Je to opravdu jiné, protože čím víc

do věcí vidíte, tím víc víte, že to 
není tak jednoduché. To platí ve
všech směrech. Asi pouze manželka
by vám mohla vyprávět o časové
odlišnosti těch třech období. Samo −
zřejmě  s tím také roste míra odpo−
vědnosti a přístupu.

� Čím by se Nepomuk mohl po−
chlubit za uplynulých 12 měsíců?
Co byste vyzdvihl a co by přede−
vším ocenili samotní lidé?

Jednou z věcí, za které jsem rád,
že se povedly, byla šestimilionová in−
vestice do dešťové kanalizace, která
byla součástí rekonstrukce průtahu
městem. Při té jsme také konečně
udělali chodník a místo pro přechá−

zení přes hlavní silnici ke hřbitovu.
Ten rok se ale hlavně plánovalo, při−
pravovaly se také nové investice.

� Je jasné, že občané mají
především zájem na tom, aby se
jim ve městě dobře žilo a byli
spokojeni se službami. Jak se na
to díváte?

Jsou věci, které dokážete ovlivnit
a věci které neovliv níte. Zcela bez−
branní jsme byli, když se rozhodla
odejít další banka, nebo když nám by−
lo oznámeno zrušení Finanč ního úřa−
du. Naopak, třeba při plánování no−
vých investic, byť soukromých sub −
jektů, kde víme, že to městu přinese
něco pozitivního, chceme co nejvíce
vyjít vstříc. Musíme být zároveň při−
praveni na rozvoj města, být o krok
nebo i více kroků vpředu při plánování
udržitelnosti. Kaž dý bere za samo−
zřejmost, že pokud otočí kohoutkem,
poteče voda, že ráno odvede dítě do
školky a školy v místě a neřeší, zda je
tam pro něj místo. Je toho dost, na
co musíte být připraven.

� Pane starosto, v plánech radnice
je mnoho investičních akcí. Ne
na všechno samozřejmě stačí
rozpo čet města. Jak to vypadá
s dotacemi?

... pokračování na straně 3

�

Každý starosta chce, aby jeho město
bylo tím nejlepším místem pro život

Starosta města Nepomuk Vladimír Vokurka

Doosan Škoda Power se zapojuje 
do vzdělávání specialistů 

v oboru strojírenství a energetiky

Čtěte na straně 16−17.

Centrum odborného výcviku zahájilo pilotní provoz
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Částkou půl milionem korun ob da −
rovala VODÁRNA PLZEŇ a.s. cel−
kem šestnáct charitativních a do −
bročinných projektů v  unikátním
programu Vodárenské kapičky. 

V  něm mohou každoročně po −
žádat pracovníci VP a.s. svého za−
městnavatele o finanční podporu až
50 tisíc korun pro organizaci, v níž

se aktivně angažují. Letošní ročník
byl výjimečný, protože VODÁRNA
PLZEŇ a. s. navýšila rozpočet 
z 300 tisíc na 500 tisíc korun.  

Žádostí o podporu přibývá a spekt −
rum pomoci je široké – nejvíc peněz
směřuje především hendikepova−
ným dětem, organizacím pečujícím

o seniory, do sportu
i kultury. Nej vyšší
podporu 55 tisíc ko−
run dostal čtyřletý
Lukáš Jeníček, který
se jako jediný pacient

v Če chách potýká s extrémně vzác−
ným typem chromozomové abera−
ce. Lukáškova léčba je velmi nároč−
ná a nákladná, významně mu pomá−
há neuro−rehabilitační program, jenž
absolvuje v plzeňském Centru Hájek.
Vloni dostal Lukášek ve Vodáren −
ských kapičkách 50 tisíc korun, 

letos mu Vodárna přidává na nava−
zující léčbu dalších 55 tisíc korun. 

Podporu 55 tisíc korun získává
z Vodárenských kapiček na neuro−
rehabilitaci také Jakub Dolejš, který
statečně bojuje se souběhem ně −
kolika diagnóz. Dlouhodobým cílem
celé jeho rodiny je postupné dosa−
žení jeho co nejvyšší soběstačnosti.
Kubík je odkázaný na pomoc, sám
nesedí, nechodí, nenají se. Každo −
denně se o něj stará převážně ma−
minka už kvůli zaměstnání manžela,
který musí rodinu zabezpečit.  

Částku 10 tisíc korun obdržela
paní Hana Hrůzová, která jako dítě
prodělala obrnu a celý život je při−
poutána na vozík. Velmi těžko mluví
a je naprosto odkázána na péči oko−
lí. Tuto péči dříve zajišťovala mamin−
ka, nyní, po její smrti, musí žít Hana
v ústavu. Zde se hodně trápí a vzpo−
míná na svůj život předtím, kdy byla
pánem svého času a byla mezi svý−
mi lidmi. Jejím snem je vytrhnout se
alespoň na den z  ústavního řádu
a dopřát si svobodu a zážitky.

„Naše první kroky povedou do
Hančiny rodné vesničky a za jejími
kamarádkami, děkujeme za pomoc,“
uvedla zaměstnankyně VP a. s. Len −
ka Heř manová, která o pomoc pro
paní Hrůzovou požádala.

„Vodárenské kapičky jsou zajíma−
vým a milým projektem pro nás
všechny. Vážím si zaměstnanců,
kteří se ve svém volném čase věnují
různým činnostem, při nichž potká−
vají lidi v  složitých situacích a nej−
sou jim lhostejní, chtějí jim pomo−
ci,“ uvedl generální ředitel společ−
nosti VODÁRNA PLZEŇ a.s. Jiří
Kozohorský.  

Vodárenské kapičky opět pomáhaly, víc než jindy!
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Dotace nás stát postupně asi 
začne odnaučovat. Zůstanou zásad−
ní, ale vzhledem ke stavu státní kasy
se spousta výzev zruší  anebo ome−
zí. Nám se naštěstí letos zadařilo
získat větší částky na plánovanou
cyklostezku, opravy komunikací
a podporu hledání zdrojů pitné vody.
Sice to trvalo, ale máme je.
� Teď konkrétně,  jaké plány v tom−
to směru máte na příští léta.

O spoustě věcí jsem se již zmínil,
třeba cyklostezka, přístavby školky
pro dětské skupiny, přístavba školy
o čtyři specializované učebny, roz −
šíření vodovodní sítě o staronové
prameniště u Kláštera, ale také chce−
me postavit nějaké dostupné bydlení
pro mladé a zrekonstruovat naše stá−
vající bytové domy, aby nepů sobily
jako Popelka mezi zre konstruova −
nými BD soukromých SVJ. Samo −
zřej mostí se na rozdíl od minulých
let musí stát inves tice do údržby
a obnovy infrastruktury. Když se
projdete po městě, některé chodníky
vám jasně řeknou, že jsou z minulé−
ho století, pokud tam vůbec jsou.
I takové menší akce jsou malou ra−
dostí pro naše lidi. Teď se hodně řeší
nedostatek parko vacích míst v sídliš−
ti a nejen tam. Každý má více aut
a některé garáže slouží spíš jako
skladiště než přístře ší pro auto. Ale
to je také vývojem doby a někdy i po−
hodlností lidí. Těch záměrů je více
a uvidíme, co všechno se povede
reali zovat. Ono je krásné, když za se−
bou vi díte něco, co je opravdu vidět,
ale spousta té plánovací práce na léta
dopředu vidět není, přitom je to to
nejdůležitější. Když máte mapu, ně−
kam podle ní dojedete, ale my tu ma−
pu tvoříme a bereme tím na sebe od−
povědnost. Nejjedno dušší by přece
bylo nic nedělat, šetřit a říkat, že
v téhle nejisté době to je sázka na jis−
totu. Ale takový být prostě neumím.
� Jak to vypadá s rekonstrukcí
sportovní haly?

Na sportovní halu máme hoto−
vou studii. V prvním kole otevřené−
ho výběrového řízení na prováděcí
dokumentaci se přihlásili pouze dva
zájemci, jeden z Prahy, druhý z Br −
na. Částky nabídli takové, že jsme
řízení zrušili, protože šest milionů

za výkre sy je trochu dost. Půjdeme
do druhého kola, rozvolníme pod−
mínky výběrového řízení, hlavně
čas na zpracování, a uvidíme, co to
udělá. Naše průzkumná cena byla
totiž o dva miliony nižší. Za peníze
města jsme provizorně halu už za−
teplili, stejně tak za naše finance

zmodernizujeme osvětlení, protože
tam vznikají největší energetické
ztráty. Novou zprávou je, že už má−
me nové osvětlení objednané (cena
103 000 Kč), namontované bude
do Vánoc. Stará světla měla spotře−
bu 11 kW/h, nová 1,8 kW/h, úspora
na energii se tak za rok zaplatí. 

Bohužel už neexistují možnosti 
jako dříve, kdy člověk bouchnul do
stolu a řekl, uděláme to takhle a tak −
hle, a udělalo se to tak. Úřední šiml
se hrozně prodražuje a prodlužují se
doby realizací. Když jsme podávali
žádost na cyklostezku k Borku, tak
nám bylo naznačeno, že pokud to
neklapne teď, tak kvůli ořezávání
dota cí už taková šance nebude.

A klap lo to! V minulých dnech přišly
zprávy, že jsme dostali dotaci 85%
uznatelných nákladů ze SFDI na cyk−
lostezku – tedy 3,6 mil. Kč. Také
na komunikace jsme od minis−
terstva pro místní rozvoj získali
2,2 mil. Kč, tedy  50% potřeb−
ných financí. 

� Takže jste plány neschoval do
šuplíku… 

To rozhodně ne! Je sice nešťastná
doba pro plánování a rozvoj města
naší velikosti, protože v Praze se čas−
to mění názory a ekonomika, nic −
méně jsem rád, že po volbách v Ne −
pomuku se sešla parta lidí, která chce
pro město něco udělat. Tady jde poli−
tika stranou a jediným oříškem zůstá−
vá ekonomika. V příštím roce chceme
vyčlenit na inves tice téměř čtyřicet
mil. korun. Doufám, že se nám ty
zásad ní směry povede vylepšovat
a Nepomuk stoupne v očích lidí jako
to opravdu dobré místo pro život.
� Už se rýsují hlavní investice pro
příští rok?

Těch možných investic je tolik, že
kdybych měl půl miliardy nebo mi −
liardu, bylo by snadné ji utratit.
Nedávno mi volala ředitelka ZUŠ pa−
ní Kohoutová, že je vypsaná dotace
na výstavbu ZUŠky, o čemž se tu lé−
ta mluví. Je ale potřeba rozhodnout,
jestli stavět novou ZUŠku, nebo ji
přesunout do budovy staré školy na
náměstí, kterou chceme oživit.

Musíme být připraveni na to, že se
Nepomuk bude rozrůstat. Do chází
nám kapacity ve školce, velká na −
plněnost je i ve škole, proto budou
potřeba přístavby obou škol. U té zá−
kladní školy chceme přistavět čtyři
specializované učebny, na které také
chceme žádat o dotace. U mateřské
školy by se jednalo o přístavbu z do−

tace na podporu dětských skupin,
protože do nich mohou být nově
zařa zeny i daleko menší děti, než 
dosud zákon povoloval. Otevření
Alzheimer Home a potenciální vý−
stavba na místě býva lého areálu
Tesasu, nová čtvrť U Daliborky, nás
také kapacitně dohá ní, a to na čistír−
ně odpadních vod. Musíme uvažovat
o jejím roz šíření nebo výstavbě no−
vé. Prově řujeme možnost vystavět
novou ČOV pod Korýtky směrem
k Třeb čicím. Také spotřeba vody
roste s vývojem města. K potížím
dochází hlavně na jaře, když lidé na−
pouštějí bazény. Pokud nena jde me
nové zdroje, mohl by nastat mar−
kantní problém.

Ale nebudeme předbíhat a roz hod −
ně nemíníme složit ruce do klína. Ví −
 me, že je toho  ještě hodně před námi,
ale věřím, že se nám povede vše ch  ny
cíle a záměry zvládnout a Ne pomuk
tak opět posunout dopředu. Naši
obča né si to určitě zaslouží.   

... dokončení ze strany 1�

Na snímku hejtman Rudolf Špoták, náměstek pro dopravu Pavel Čížek, 
starosta Vladimír Vokurka a tisková mluvčí kraje Helena Frintová 

nad dopravní situací ke sjezdu hlavní silnice 1/20 k průmyslové zóně.

Každý starosta chce, aby jeho město
bylo tím nejlepším místem pro život

„Zásadní je problém vždy vysvětlit
a vykomunikovat. Spousta problémů

vzniká nedostatkem informací,“ 
říká starosta Nepomuku.

Ve Dvorci proběhlo Vyhodnocení situace a rozvojových potřeb území sociálně
ohrož. ORP Nepomuk a Horažďovice. Starostové obcí spadající pod tyto ORP
se dozvěděli o konkrétních možnostech čerpání podpory IROP, státu a kraje.
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Nabídka vzdělávacích programů pro absolventy
základních škol:
Gymnázium, čtyřleté denní studium zakončené maturitní zkouškou, 
skladba předmětů je všeobecně zaměřena, individuální přístup 
ke studentům, možnost studovat dle IVP. 

Obchodní akademie, čtyřleté denní studium zakončené maturitní 
zkouškou. Zaměření si student vybírá od třetího ročníku.
Toto studium má tato zaměření:
Cestovní ruch, Veřejná správa a právo, Počítačová grafika a 3D, 
Provoz diplomatických služeb

Kominík, tříleté denní studium. 
Studium je zakončeno záverečnou zkouškou a získáním výučního listu.

Podnikání, dvouleté denní nástavbové studium zakončené maturitní 
zkouškou. Studium je určeno pro absolventy tříletých učebních oborů.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu z tříletého oboru.
Probíhá výuka všeobecných i odborných, zvláště ekonomických předmětů.

Dálková forma studia v rámci dalšího vzdělávání
dospělých: výuka probíhá o sobotách.
Obchodní akademie, čtyřleté studium zakončené maturitní zkouškou
jednotlivá zaměření:
Cestovní ruch, Veřejná správa a právo

Podnikání, tříleté dálkové nástavbové studium zakončené maturitní 
zkouškou. Studium je určeno pro absolventy tříletých učebních oborů.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu z tříletého oboru.

Předškolní a mimoškolní pedagogika, čtyřleté dálkové studium 
a dvouleté zkrácené studium. Výuka probíhá o sobotách.

Kominík, jednoleté zkrácené studium.  
Studium je zakončeno závěrečnou zkouškou a získáním výučního listu.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu jiného oboru 
nebo maturitní vysvědčení.

Trnkova 125, 345 61 Staňkov
e−mail: bastlova@bean.cz, 

tel.: 773 971 313, www.beanstankov.cz

pro školní rok 2024/2025:

Nová nabídka
vzdělávacích programů

Soukromé Střední odborné školy
a Gymnázia BEAN s. r. o.

Kominík − revizní technik spalinových cest 
– přípravný kurz a zkoušky. 

Výstupem je certifikátpro výkon revizí spalinových cest.
Veškeré informace o studiu také dostanete 

na telefonu 773 971 313. ROZHODNĚTE SE RYCHLE !

POZOR NOVINKA!

Přijďte k nám studovat.
Srdečně Vás i Vaše rodiče zveme k návštěvě naší školy, a to nejen na dny

otevřených dveří, ale i na základě osobní domluvy termínu návštěvy.

Dny otevřených dveří:
vždy sobota 9,00 – 12,00 hodin v následujících termínech:

4. 11. 23, 25. 11. 2023, 2. 12. 2023, 13. 1. 2024, 17. 2. 2024

Těšíme se na spolupráci s Vámi.
Mgr. Jitka Boříková, ředItelka školy

Rozsáhlá rekonstrukce plaveckého
areálu na Lochotíně je hotová a už
slouží nejen výuce plavání, ale také
sportovcům a veřejnosti. Během
uplynulých let do něj město Plzeň
investovalo přes 50 milionů korun.  

Letní stavební práce za téměř 
23,5 milionu korun zahrnovaly mi −
mo jiné rekonstrukci ochozů. Bě −
hem této opravy vyměnili veškeré
dlažby v bazénových halách a na
schodištích k dětskému i velkému
bazénu. Vzhledem ke stáří objektu
prosakovala voda z bazénů do
spodních podlaží, což ohrožovalo
nosné ocelové konstrukce a nové
technologie bazénu. Tyto problémy
odstranili, zlepšili odtokové pod−

mínky ochozů a zmodernizovali 
jejich vzhled. Součástí opravy bylo
vybourání vrstev podlah stávajících
ochozů bazénů. Podlahy byly vy−
bourány až na nosnou železo −
betonovou desku. Po obvodu bazé−
nové vany byl vložen nový nerezový
přelivný žlab.

U velkého bazénu stavaři rovněž
vyměnili prosklenou fasádu za 
novou. Výměny se dočkaly i lavice
pod fasádou, podél star tovacích
bloků a u hlediště a byly obložené
mramorem. Do lavic bylo instalo−
váno podlahové vytápění. Nyní tak
fungují jako topení velkého bazénu
a současně jako vyhřívaná sedadla
pro plavce.

Lochotínský bazén 
má nejen nové šatny

V oblíbeném areálu Škoda sport
park na Slovanech  bylo   slavnost −
ně otevřeno první zimní veřejné
kluziště. Provozovatel kluziště
chystá pro veřejnost také celou 
řadu akcí pro děti i dospělé.

„Srdečně zvu všechny milovníky
bruslení, aby si přišli užít tuto naši
novou aktivitu pod širým nebem,
která v Plzni dosud chyběla. Po −
sledních několik let totiž počasí zim−
ním radovánkám ve městě příliš
nepřá lo a rybníky nezamrzly tak,
aby bylo bruslení na nich bezpeč−
né,“ uvádí starosta Slovan Lumír
Aschenbrenner. 

Ve zkušebním režimu se kluziště
otevřelo již nyní, v  plném provozu
pak bude od 1. prosince. Vstupné
vyjde bruslící jen na 50 korun, děti
do 120 cm mohou na led zdarma.
Zájemci si zde budou moci zapůjčit
brusle a hrazdičky pro nejmenší

sportovce. Brusle si tu můžete ne−
chat také nabrousit a k dispozici bu−
de také stánek s občerstvením. 

Celou plochu kluziště si můžete ta−
ké zarezervovat. Systém pro rezer −
vaci se spustí od 18. listopadu na
isport system. Využít k  tomu lze jen
dobu, která je vyhrazena pro komerč−
ní účely, ta je každý den mezi 19.
a 21. hodinou. Rezervace celého klu−
ziště stojí tisíc korun za hodinu. 

„Veřejnost se ale může těšit i na
akce, které zde chystáme. Například
5. prosince se na ledové ploše vyro−
jí Čerti na ledě. A hned dvakrát si
návštěvníci užijí Adventní překvape−
ní na ledě se Sněhoskřítky, a to 3.
a 17. prosince,“ zve místostarostka
Eva Trůková. 

Provozní dobu kluziště včetně
kompletních informací najdete na
webových stránkách spor tovního
areálu: www.skodasportpark.cz. 

Milovníci bruslení si užijí
na veřejném kluzišti v Plzni
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Úpravou vodorovného i svislého
dopravního značení v  ulici U Vel −
kého rybníka a Na Roudné se změ−
nil režim pohybu cyklistů v  této
oblasti. Nové, tzv. duální řešení
v  Plzni poprvé nabízí cyklistům
možnost výběru – jízdu na kole po
stezce nebo po komunikaci.

„Nově realizovanou úpravou nabí−
zíme těm, co chtějí jet na kole rych−
le, možnost jet v komunikaci. Těm,
kteří preferují jízdu po cyklostezkách
odděleně od aut, pak jízdu po stezce
pro pěší s povoleným vjezdem cyk−
listů. Rodiny s dětmi či třeba senioři
tak budou moci jezdit po stávající
stezce, zatímco rychlejší cyklisté
mohou jet v komunikaci. To jim pů−
vodní řešení neumožňovalo. Chodci
se tak mohou cítit bezpečněji,“ řekl
Aleš Tolar, náměstek primátora pro
oblast dopravy a životního prostředí.

Podle vyjádření  vedoucího Úseku
veřejné dopravy a cyklodopravy
Správy veřejného statku města
Plzně Jana Hakla  jde o první tzv. du−

ální řešení pohybu cyklistů v Plzni.
„Jeho realizace byla možná hlavně
proto, že vybudováním nového úse−
ku městského okruhu se souběžnou
cyklostezkou se podstatná část
automobilové dopravy přesunula
z ulice U Velkého rybníka, do ulice
Na Sudech,“ vysvětlil. 

Úprava režimu jízdy cyklistů u Vel −
kého boleveckého rybníka se týká uli−
ce Na Roudné od parkoviště u vjezdu
k Rybárně na hrázi Velkého bolevec−
kého rybníka ke kruhové křižovatce
a dále pokračuje v ulici U Velkého
rybníka, od této kruhové křižovatky až
po křižovatku s ulicí Malý Bolevec. 

Změna je v  celé délce 1,4 kilo−
metru vyznačena novým vodorov−
ným i svislým značením. Z původní
stezky se smíšeným pohybem
chod ců a cyklistů se stala stezka
pro pěší, na kterou je dodatkovou
tabulkou KOLO VJEZD POVOLEN
vjezd cyklistům povolen. S  novou
úpravou byl také zrušen přejezd pro
cyklisty v ulici U Velkého rybníka.

U Boleváku vzniklo první
duální řešení pro cyklisty

Město Plzeň uzavře se stoprocent −
ně vlastněnou akciovou společností
Plzeňské městské dopravní podniky
novou smlouvu, na jejímž základě
bude v Plzni příštích 15 let zajišťo−
vána a financována veřejná dopra−
va. Dopravce bude nově definován
jako tzv. vnitřní provozovatel. 

Uzavřením smlouvy město jednak
naplňuje požadavek legislativy
Evropské unie, zároveň získává pro
celé období platností smlouvy jas−
nou představu o tom, jak velký ná−
rok na finanční kompenzaci pro roz−
počet města bude veřejná doprava
mít, a to při naplnění předem přesně
jasně daných parametrů, jako je

celko vý objem kilometrů, ale i stan−
dardy kvality vozového parku. 

„Městská hromadná doprava
v Plzni je na velmi vysoké úrovni
nejen v rámci České republiky, ale
v  rámci celé Evropy. Uzavřená
smlouva je závazkem a zároveň
garancí pro obě smluvní strany.
Kromě toho znamená jistotu také
pro zaměstnance dopravních pod−
niků a samozřejmě pro klíčové
uživa tele, kterými jsou cestující.
V dalších patnácti letech nás čeká
doprava s nižší uhlíkovou stopou
i rozvoj linek, i to uzavřená smlou−
va reflektuje,“ řekl primátor města
Plzně Roman Zarzycký.

Jistota pro cestující v Plzni
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Dotaci ve výši 5 tisíc korun schvá−
lilo Zastupitelstvo města Plzně.
Určena je k  dokončení restaurá −
torských prací na barokní soše
sv. Notburgy. 

Socha se nachází na severní brá−
ně ohrazení kostela Narození Panny
Marie v Plzni Křimicích a díky do −
taci získá jeden z atributů – pozla−
cený srp.  

„Provedení těchto prací je nezbyt−
né. Pokud by totiž byla oprava
odklá dána, hodnotné části sochy by

byly poškozeny. Zrestaurováním
a doplněním pozlaceného srpu bu−
de zajištěna její záchrana,“ sdělila
Eliška Bartáková, radní pro oblast
kultury a památkové péče.

Není to poprvé, kdy město Plzeň
na opravu křimického kostela přispě−
lo. V  roce 2022 uvolnil magistrátní
odbor památkové péče 100 tisíc na
restaurování sochy sv. Pavla a dvou
pilířů, letos na restaurování oltáře
v interiéru kostela Narození Panny
Marie v Křimicích 360 tisíc korun.

Postupná oprava kostela započa−
la už v  roce 2017, kdy řemeslníci
upravili interiér tak, aby bylo v  ob−
jektu zajištěno stabilní mikroklima
pro odstranění nadměrné vlhkosti.
V  letech 2021–2022 odborníci zre −
staurovali sochy sv. Jana a sv. Pavla
a opravili pilíře západní brány ohrad−
ní zdi, na které byly opravené sochy
umístěny.  

Kostel Narození Panny Marie
v ulici Na Horničce v Křimicích byl
postaven  roku 1656 ve stylu pozdní

renesance. V  letech 1713–1714 jej
rozšířil a barokně upravil pražský
archi tekt a stavitel Ferdinand Max −
milián Kaňka. V  tomto období byl
rovněž areál vymezen zdí, která mě−
la v  půdorysu charakteristický tvar
čtyřlístku. Na čtveřici pilířů v ohradní
zdi byly po dvojicích osazeny barok−
ní sochy. Jednu dvojici tvořili sv. Jan
a sv. Pavel, druhou sv. Isidor Mad −
ridský a sv. Notburga Ebenská.
Soubor soch na ohrazení kostela je
nemovitou kulturní památkou.

Pozlacený srp pro barokní
sochu u kostela v Křimicích

Zastupitelé Plzně schválili dotace
v  rámci programu Mikrogranty
na podporu kulturních a umělec−
kých projektů pro rok 2023 ve 
výši 66  300 korun celkem pěti
sub jektům. 

Mikrogranty pomáhají během ro−
ku oživit kulturní dění, a to zejména
prostřednictvím aktivit v oblasti hud−
by, tance, divadla, výtvarného umě−
ní, designu, literatury, podpory kul−
turních a lidových tradic, site speci−
fic art aj. Projekty musejí směřovat
k veřejné prezentaci.  

„Město Plzeň tímto programem
podporuje kulturní a umělecké dění

ve městě již několik let. Ze třetí uzá−
věrky přijímání žádostí schválili za−
stupitelé podporu konkrétně pro
Loutkové divadlo Špalíček na uspo−
řádání podzimního cyklu pěti před−
stavení, mezinárodní filmový festival
International Road Movie Festival na
podzimní site−specific promítání,
pro soubor Consortium musicum
na projekt Santini 300, pro Hospic
svatého Lazara na benefiční aukci a
dále pro neziskovou organizaci Post
Bellum na projekt Knihy, spisovatelé
a Paměť národa,“ informovala Eliška
Bartáková, radní pro oblast kultury a
památkové péče.

Dotace ro kulturu ve městě
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Město Plzeň nabídlo již druhý
městský byt ve Škroupově ulici 9
pro potřeby chráněného bydlení
klientům Centra pobytových a te−
rénních sociálních služeb Zbůch
(CPTS Zbůch). 

To poskytuje komplexní sociální
služby osobám, které mají sníženou
soběstačnost z důvodu zdravotního
postižení a  kterým nelze zajistit
potřeb nou pomoc a podporu v při−
rozeném sociálním prostředí. Celko −
vé náklady na stavební úpravy činily
přibližně 1,9 milionu korun.

„Hledali jsme pro klienty centra
vhodné a cenově dostupné bydle−
ní. Měsíční nájemné je stanoveno
standardní ve výši 92 korun za
metr čtvereční. Byt má dispozici
4+1 a výměru přes 146 metrů
čtverečních. Po stavebních úpra−
vách disponuje čtyřmi samostatný−
mi neprůchozími pokoji, má vyba−
venou kuchyni s prostornou linkou,
k dispozici jsou dvě koupelny a dvě
WC, předsíň i balkon. Je velice hez−

ky upraven nejen prostorově, ale
také je dostatečně světlý,“ přiblížila
Světlana Budková, radní města Plz −
ně pro oblast bytovou včetně so −
ciálního a dostupného bydlení. 

Město Plzeň s CPTS Zbůch dlou −
ho době spolupracuje a pronají−

má mu byty pro potřeby chráně −
ného bydlení. V pronájmu má cent −
rum již delší čas další dva byty,
a to naKlatovské třídě a v  Sed −
láčkově ulici. 

„Klienti se do bytu ve Škroupově
ulici budou stěhovat v  průběhu

listo padu. V současnosti žijí v sou−
kromých bytech, kde v  posledním
roce prudce zdražilo nájemné
a energie, a tím se dostávají do
ekonomických problémů,“ infor−
movala ředitelka CPTS Zbůch
Dagmar Terelmešová.

Rekonstrukce trvala od čer −
vence do října letošního roku.
Kompletně se během ní vyměnily
podlahy, odstra nily a nahodily no−
vé omítky, vybudovaly nové kou−
pelny, repaso va ly dveře a okna,
upravila se elektro instalace, roz−
vody vody a plynu, a celý byt se
nově vymaloval.

Radní Světlana Budková (vlevo) s budoucími nájemci při prohlídce bytu.

Chráněné bydlení nabízí klid 
a jistotu i sociální služby
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O dvě nové angiolinky letos rozší −
řila své současné technologické vy−
bavení Kardiologická klinika FN
Plzeň. Jsou součástí intervenční
kardiologie a arytmologie a práce
na těchto přístrojích významně na−
pomáhá k záchraně lidských životů.  

Jedním z pracovišť s novou 
an gio   linkou je úsek arytmologie.
V léčbě srdečních arytmií používají
lékaři kardiologické kliniky zcela no−
vou metodu k léčbě fibrilace síní.
Tato porucha je nejčastěji se vysky−
tující arytmií, kterou ve vyšším věku

trpí více než 10 % populace. Nej −
moder nější katetrizační léčba fibri −
lace síní je založena na použití
tzv. pulzního pole, kdy je aplikována
elektrická energie o výkonu desítek
kilowatů v rozsahu mikrosekundy.
Tato metoda je pro vhodné pacienty
velkým přínosem.  

Na nejmodernější angiolince na
intervenční kardiologii je mj. velkým
bonusem integrovaný software, kte−

rý napomáhá rozboru CT obrazů
a tím k lepší rekonstrukci kořene
aorty, aortální chlopně a přístupo−
vých cest. Proto je možné pro kaž−
dého konkrétního pacienta zvolit
opti mální typ a velikost katetrizačně
implantované aortální chlopně. 

„A to je právě velký posun v rámci
těchto život zachraňujících zákroků.
Většina výkonů probíhá u pacientů,
kteří jsou při vědomí, v ojedinělých

případech je nutná celková aneste−
zie. Kontrastní látka při inter ven −
čních výkonech je aplikována do
věnčitých tepen, kam jsou katetry
zavedené nejčastěji cestou radiální
tepny (palcová strana předloktí),“
popisuje zákroky přednosta Kardio −
logické kliniky FN Plzeň  prof. MUDr.
Richard Rokyta, Ph.D..

Jedním ze světových exper tů
intervenční kardiologie, který letos

v říjnu přijel předat své zkušenosti
a rady přímo na sál při intervenčních
výkonech, je nejvýznamnější japon−
ský kardiolog prof. Shigeru Saito ze
Shonan Kamakura General Hospital,
držitel evropské ceny EAPCI Ethica
Award z Euro PCR 2015 a americké
ceny Master Operator Award z TCT
2019, tedy dvou hlavních světových
intervenčních kongresů.  

„Kardiologická klinika FN Plzeň je
jediným pracovištěm v kraji, které
zajišťuje intervenční výkony pro léč−
bu akutního infarktu myokardu non−
stop a stále častěji provádí katetri−
zační náhrady aortálních chlopní.
Ročně je na klinice hospitalizováno
více než 4 000 pacientů. Jen na
úseku intervenční kardiologie je
každoročně vyšetřeno více než
2 500 pacientů, provedeno přes
1 100 léčebných zákroků. Čekací
doby na plánované zákroky jsou vel−
mi krátké,“ doplňuje ředitel FN Plzeň
MUDr. Václav Šimánek, Ph.D. 

Dvě nové angiolinky rozšíří vybavení
Kardiologické kliniky FN Plzeň
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Novou službu zřídila nepomucká
městská knihovna. Její klienti mají
nyní možnost vrátit vypůjčené tituly
také v době mimo provozní hodiny.
Už nebudou muset mít strach, že se
blíží konec výpůjční doby, že jim
hrozí sankční poplatek za  nedodr −
žení termínu, a přitom se nemohou
do knihovny dostavit. Rada i pomoc
jsou tady. Využijte prostě návratový
box, který je umístěn vedle vstup−
ních dveří do knihovny. 

Pravidla pro užívání návratového boxu:
• Návratový box umožňuje vracení knih vypůjčených v Městské 

knihovně Nepomuk kdykoli mimo provozní dobu.
• Tituly budou z vašeho čtenářského konta odepsány nejpozději 

následující pracovní den.
• Pokud jsou vrácené knihy již v upomínce, sankční poplatky zůstávají

zaznamenány na čtenářském kontě a čtenář je uhradí při příští fyzické
návštěvě knihovny.

• Jakkoli poškozené knihy nebudou ze čtenářského konta odepsány
až do vyřešení vzniklé škody.

• Stav svých výpůjček si můžete ověřit prostřednictvím svého čtenář−
ského konta, případně telefonicky či e−mailem.

• Návratový box neslouží ke sběru knižních darů.

Návratový box bez obav 
z postihů

U příležitosti prvního výročí úmrtí
Zdenky Fantlové osadilo město
Rokycany první tři kameny zmize−
lých, tzv. Stolpersteine, rodině
Fantlových. Betonové kostky s mo−
saznou cedulkou jsou věnovány
matce Zdenky Fantlové Else a je−
jím sourozencům Lýdii a Jiřímu. 

Jedná se o první kameny zmize−
lých v Rokycanech, které jsou umís−
těny před domem Jiráskova ulice 
č. p. 1, odkud členové rodiny na−
stoupili do transportu. Součástí ulo−
žení kamenů bylo také čtení z knihy
Zdenky Fantlové Klid je síla, řek´
tatí nek, z kapitoly Náš odjezd. 

„Toto jsou první Kameny zmize−
lých v Rokycanech, které jsme spo−
lečně   vsadili  před dům, kde žila ro−
dina Zdenky Fantlové. V této vzpo−
mínce na oběti holokaustu budeme
pokračovat v lednu 2024 připome−
nutím členů rodiny Stadlerových na
Masarykově náměstí,“ uvedl staro−
sta města Tomáš Rada.

Z rodiny Fantlových přežila pouze
Zdenka Fantlová. „Osud jejího otce

je neznámý, nenastoupil do židov−
ského transportu, protože byl před−
tím zatčen za poslouchání zahranič−
ního rozhlasu, byl vězněn na řadě
míst, a nakonec byl převezen do
koncentračního tábora Osvětim, ale
do transportu nenastoupil z místa
bydliště, proto dle pravidel kamenů

zmizelých mu město nemůže osadit
pamětní kámen. Elsa, Lýdia, Zdenka
a Jiří Fantlovi nastoupili do trans −
portu dne 22. ledna 1942 z Plzně do
Terezína, následně do transportu
z Terezína do Osvětimi,“ připomněla
Hana Hrachová, vedoucí Okresního
archivu Rokycany, která vyhledala
informace o rodině Fantlových.

Rokycany položily první 
tři kameny zmizelých
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Nemusíte se obávat, že
v době  instalace se přeruší
vytápění domu a budete ně −
 kolik dní bez tepla. Jak
vlast ně průběh výměny za
dosavadní kotel na pevná
paliva nebo za plynový či
elektrický kotel probíhá?

Doba mon−
táže je zpra−
vidla jeden
den. Před tím
má náš zákaz−
ník možnost
některé pří−
pravné práce
si dle našich

instrukcí sám zajistit a tím se mu 
cena instalace sni−
žuje. Pokud potře−
buje vše zajistit naší
firmou, samozřej−
mě  stavební přípra−
vu zabezpečíme. 

V  případě, že se
tepelné čerpadlo ne −
zavěšuje na stěnu
domu, je zapotřebí
při pravit  základové
pasy pod vnější

jednotku. Prostup
do domu si může−
te sami připravit
nebo využít naše−
ho „jádrového vr −
tá ní“. Vy vr tat otvor
trvá několik minut

včetně vrtání betonových nebo žu −
lových soklů. 

Před montáží společně posoudí−
me odvod vznikajícího kondensátu
z  nasávaného vzduchu u vnější
jednotky. Tento bod stavební přípra−
vy není možné podceňovat, neboť
množství zkondenzované vody může
být více jak 10 l za den. Je žádoucí,
aby se voda vsakovala do terénu ne−
bo odváděla do deš ťové kanalizace. 

Dále před montáží
spo lečně vyřídíme žádost
o připojení tepelného čer−
padla k  elektrické síti
a dohodneme  se s vámi,
kdo připraví elektrický
přívod  do místa, kde bu −
de vnitřní část tepelného
čerpadla. 

Poslední, co zbý  vá, je
provedení úpra vy otopné−
ho sys tému pro připojení

trubek k tepelnému čerpadlu. Zpra −
vidla se toto provádí naší firmou
v  den montáže tepelného čerpadla.
Vytápění přerušíme cca na dvě hodi−
ny, takže ani nepoznáte, že se nějaké
práce na otopné soustavě prováděly. 

Dle konkrétní  situace v některých
případech dokonce ani stávající
otopný systém nevypouštíme, ale
místa připojení zamrazíme. 

Instalace v topném období má do−
konce své přednosti. Te pelné čer −
padlo rovnou spus tíme  a zá kazník si
ověří, jak mu nastavení  vyhovuje.

V následující topné sezoně  topit
ve starých kotlech emisní třídy 2
a níže bude zakázáno!

Známe situace, že se věci řeší až
nastanou. Spousta zákazníků nás

informuje o plánu  vyměnit kotel za
tepelné čerpadlo až příští rok.

Na záměnu kotle za tepelné čer−
padlo nyní dostanete až 180000 Kč.
Využijte této možnosti a instalaci
ne  odkládejte. Nebude možno všem
do příští otopné sezony vyhovět. 

Ing. Jiří Tichota

Dodávka, montáž a servis                 
tepelných èerpadel

SMART (chytré) VYTÁPĚNÍ !!!

Navštivte naše stránky 
www.teplotechnika.cz,

pøípadnì volejte 
s odbornými dotazy na

777 939 270.

Instalace tepelných čerpadel v topné sezoně

Ohýbačka trubek

Jádrové vrtání

Lisovačka Cu 
trubek REMS
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Na lince P11 Horažďovice před−
městí – Sušice – Klatovy a na 
lince P23 Domažlice – Klatovy
začne od 10. prosince 2023 pro −
vo  zovat osobní vlaky dopravce
GW Train Regio. 

Provoz je zajištěn na základě
smlouvy, která je výsledkem na bíd −
kového řízení z roku 2021. Na tra−
tích budou v  provozu
vozidla RS1 Stad ler
odpo vídající mo derním
po žadavkům na kom−
fortní cestování, desig−
nově pak barvám Pl −
zeň ského kraje.

„Jedná se tak o další
výkony na území Plzeň −
ského kraje, které jsou
zadány na základě
tran s parentní otevřené
soutěže,“ uvedl Pavel
Čížek, náměstek hejt−
mana pro oblast do −
pravy. Od té doby se
dopravce na zahájení
provozu intenzivně při −
 pra vuje a konzultuje
veške ré kroky s Plzeň −
ským krajem a spo −
 lečností POVED, která
je organizátorem do−
pravy v Pl zeňském kra−
ji. „Do prav ce je oprav−
du velmi aktivní a od
roku 2021 s námi řeší
veškeré detai ly týkající
se spuštění provozu,“
dodává ředitelka spo−
lečnosti POVED Zdeňka
Kmochová. 

Plzeňský kraj klade důraz na vy−
sokou kvalitu veřejné dopravy na
celém svém území. V současnosti
jsou provozovány na většině páteř−
ních tratí nové elektrické jednotky
RegioPanter odpovídající poža −
davkům jednadvacátého století.
„Plzeňskému kraji však nejsou
lhostejné ani venkovské oblasti

a chce postupně podobný komfort
zavést i na tratích regionálních,“
upřesňuje Pavel Čížek.  

Uzavřené smlouvě vyhovují vo−
zidla RS1 Stadler, která odpovídají
současným požadavkům na moder−
ní cestování veřejnou dopravou.
Jsou částečně nízkopodlažní, vyba−
vená moderním bezbariérovým WC,

zásuvkami pro drobnou elektroniku
či možností wi−fi připojení pro
cestu jící. Mají také výrazně lepší
jízdní vlastnosti, což umožňuje lépe
dosahovat vybrané přípoje v Horaž −
ďovicích předměstí na osobní vlaky
směr Plzeň (typicky spojení Sušice
– Pačejov), což v minulosti vlivem
nasazení původních vozidel nebylo
možné v takové míře. Maximální 

jejich konstrukční rychlost je až
120 km/h a zejména senioři či rodi−
če s dětmi a kočárky ocení rozsáh−
lou nízkopodlažní část. 

„Dopravce bude také v rámci
smlouvy provozovat kontaktní
místa IDPK v Horažďovicích, Sušici
a Klatovech. Kromě běžného od −
bavení, jak ho známe ze součas−

ných pokladen, budou
v těchto místech nově
poskytovány i kom −
 pletní služby Plzeňské 
karty,“ upřesňuje Pavel
Faugner, člen před −
stavenstva společnosti
GW Train Regio. Cestu −
jící tak nebudou muset
např. před začátkem
školního roku vážit ces−
tu do Plzně a vyhnou se
frontám, které již tra −
dičně k tomuto období
patří, jelikož zakoupit
předplatné na Plzeň −
skou kar tu a či ověřit
nárok na slevy bude
možné bez omezení ve
zmíněných stanicích.  

„Díky tomu, že Pl −
zeňský kraj vybírá do−
pravce v soutěži, má−
me jistotu, že pro obča−
ny kraje zajistíme služ−
by s nejlepším pomě−
rem cena/výkon, tedy
že dokážeme nabídnout
služby velice kvalitními
vozy za cenu přijatel−
nou pro krajský roz −

počet,“ doplňuje náměstek hejt −
mana Pavel Čížek. Kraj tak od pro−
sincové změny jízdních řádů zaplatí
za jeden vlakový kilometr zhruba
165 Kč. Oproti současnosti je to
rozdíl více než 30 Kč za každý ujetý
kilometr a roční úspora pro Plzeňský
kraj více než 20 mil. Kč ročně při
význam ném nárůstu zvýšení kvality
nabízených služeb.

V kraji s moderními vlaky GW Train Regio

Návštěvnost prohlídkových
tras Plzeňského Prazdroje
vzrostla za první tři čtvr tletí
letoš ního roku bezmála o 30
procent. Nejvytíženější tra−
sou je letos tradičně Pilsner
Urquell s nárůstem turistů
o 26 %, návštěvnost Pivovar −
ského muzea vzrostla o 43 %

a Plzeňské historické podzemí
si prohlédlo o 22 % lidí více.
Nejvýraznější skok pak vy −
kázala trasa pivovaru Gam −
brinus, kde se množství ná −
vštěvníků meziročně zdvoj −
násobilo.

Nejpočetnější skupinou ná −
 vštěvníků plzeňského pivova−
ru v  prvních devíti měsících
roku byli Češi, kteří tvořili
přes polovinu všech hostů,
následováni turisty z  Němec −
ka. Pro hlídky si ale rezervují
i turisté z  dalších evropských 
zemí, zejména Itálie, Polska,
Nizozemska, Slovenska či
Maďarska. Opět roste také 
zájem turistů z  Asie, kteří
k  nám ve velkém jezdili před
pandemií, zejména z  Koreje
a Tchaj−wanu. Přijíždějí ale
i Američané .

Zájem o Prazdroj
stoupá
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NA SLOVÍČKO S LÉČITELEM
Možná se Vám dostal do ruky letáček, na němž léčitel PhDr. Ladislav Kolářík, Mistr REIKI, informuje,
že pomáhá lidem u závažných, chronických i psychických onemocnění. V naléhavých případech i na dálku.
REIKI také vyučuje a zasvěcuje, poradny má v Praze i v Plzni. Odpověděl nám na pár otázek:

��Můžete čtenářům přiblížit, co je REIKI?
Je to japonské slovo. REI – vesmírné dávání života, KI – energie, tedy
vesmír ná životodárná energie. Učení REIKI pochází z Tibetu od buddhistic−
kých mnichů a je staré přes tři tisíce let. V roce 1822 duchovní Mikao Usui
objevil při meditaci klíč k léčbě. V roce 1980 bylo na celém světě 22 Mistrů
REIKI. První klinika REIKI byla otevřena v Tokiu, dnes jsou již v USA i jinde.
V současnosti je ve světě více než 1000 Mistrů REIKI, kteří ji mohou předávat
dál. REIKI energie působí na celý oganismus, jde vlastně o vyrovnání toků
energií přes sedm čaker. Čakra je kanál, kterým proudí energie do těla a z těla
ven. REIKI energie navodí v čakrách rovnováhu, a tím se organismus zbaví
nemocí, nebo se dá předcházet nemocem. REIKI energie rozpouští nádory,
záněty atd., rovněž harmonizuje psychiku a dává radost do života.

� Co děláte, když léčíte?
Když zájemce ke mně přijde, zeptám se na křestní jméno, automatickou kres−
bou určím, kde jsou největší problémy v klientově těle. Výsledek si ještě potvr−
dím automatickým písmem. Změřím na stupnici pomocí kyvadla, na kolik pro−
cent pracují jednotlivé tělesné orgány. Klient mi diagnózu potvrdí na základě
lékařských vyšetření. Zdůrazňuji, že medicína je prvotní, REIKI je podpůrný
prostředek k léčbě. Pak přiblížím ruce ke klientovu tělu v místech, která jsou
bolavá, nedotýkám se. REIKI energie je zvláštní tím, že se sama roz e běh ne do
postiženého místa, kde je zapotřebí. Jedinečná v tom, že ji lze posílat na dálku
a vložit do ní myšlenku jako kód, co se má uzdravit nebo zlepšit. 

� Odkud berete REIKI 
energii?

Každý, kdo je zasvěcen, může požá−
dat o energii a ona pak do něho proudí
temenní sedmou čakrou a vychází ru−
kama. Energie vlastně léčitelem proté−
ká a je předávána klientovi. Obvykle
stačí dvě tři návštěvy, ale mám také
klienty, kteří za mnou jezdí každé dva
týdny. Jedno sezení i  se stanovením
diagnózy trvá 40 – 60 minut.

� Léčíte pouze energií?
Také používám k léčení metodu vy−
sokých duchovních zákonů, která
vychází z dávné tradice a chápání
našich předků, kteří považovali ve−
smír, přírodu a vše živé za jeden 
celek působící v jednotě. Vše dopl−
ňuji bylinnými přípravky. Tyto meto−
dy a REIKI přednáším na meziná −
rodním festivalu „Miluj svůj život“
v Praze a také v Plzni. 
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Vánoce 
v Rokycanech 

Město Rokycany připravilo na
prosinec vánoční program.
Adventní čas do Rokycan při−
nese již tradičně vyzdobené
nejen centrum města, ale také
přilehlé ulice. Vánoční strom
na Masarykově náměstí se
rozsvítí v sobotu 2. prosince.
V pátek 8. prosince přijede
dokonce poštovský panáček.

Předvánoční čas v Roky −
canech tradičně zahájí ad −
vent ní trhy a zpívání pod 
vánočním stromem v pátek 
1. a v sobotu 2. prosince.
„Páteční program připraví zá−
kladní školy, program zakončí
vystoupení muzikálové zpě−
vačky Šárky Markové. Sobota
bude patřit rozsvěcení vá −
nočního stromu v 17 hodin,
předcházet mu bude vystou−
pení zpěváka Michala Šinde −
láře,“ doplnil místostarosta
města Jiří Sýkora.

Další akcí je  Přáníčko pro
Ježíška  v pátek 8. prosince.
Všechny děti obdrží přáníč−
ka k vyplnění, která hromad−
ně odveze poštovský paná−
ček na vánoční ježíškovskou
poš tu. Program začíná ve
13.50 hodin a představí se
rokycanské mateřské školy.
Poštovský panáček přijede
v 15.30 hodin.

Nově letos budou také ad −
vent ní trhy v pátek 15. prosin−
ce na Masarykově náměstí.

Prestižní ocenění Ambasador kva−
lity ČR – 1. místo v kategorii veřej−
ný sektor získal vůbec poprvé
Magistrát města Plzně. Touto sou−
těží, kterou  každoročně vyhlašuje
Česká společnost pro jakost, jsou
oceňovány úspěšné firmy nebo
orga nizace, které nadstandardně
dbají na zajišťování kvality svých
produktů nebo služeb.  

„Plzeňský magistrát je amba −
sadorem kvality poprvé. Z  tohoto
úspěchu mám velkou radost. Děkuji
proto kolegům, že svou práci od −
vádějí kvalitně a jsou tu pro naše
občany. Je to náš úkol číslo jed−
na,“ uvedl primátor Plzně Roman
Zarzycký. 

Po vyhodnocení údajů uvedených
v  přihlašovacím dotazníku hodno −
titelé při návštěvě magistrátu po −
suzo vali velký okruh jeho činností.
V oblasti strategického řízení hod −
notili vizi a strategii města, jejíž sou−
částí je i zapojení občanů do rozvoje
služeb úřadu. 

„Kladně byla oceněna také spo −
lupráce s  občany a klienty úřadu
zakládající se na  úspěšném vy −

užívání dvou dotykových monitorů
k  systematickému získávání zpět−
né vazby,“ řekl Petr Triner, ředitel
magistrátního úřadu správních
agend s  tím, že v  oblasti udržitel−
ného rozvoje, společenské odpo−
vědnosti a ochrany životního pro−
středí měla pozitivní ohlas na −
příklad včelstva na střechách ma−
gistrátních budov, nainstalovaná
fotovoltaická elektrárna na střeše

odboru registru vozidel a řidičů 
nebo elektromobil využívaný ma−
gistrátem k  služebním jízdám.
Neopominutelným přínosem pro
magistrát je pak spolupráce s lidmi
se zdravotním omezením. 

Výše uvedená kategorie ocenění
je určena pro  všechny organizace
veřejného sektoru působící v České
republice, organizace veřejné sprá−
vy, zdravotnictví, školství a jiné, je−
jichž výsledkem činnosti není zisk.

Třetí ročník závodu Stupenská
sedmička se uskuteční v sobotu
2. prosince 2023 ve Stupně na
Rokycansku. Trailový běh nebo
také běh v terénu se od běhu po
silnici v mnohém liší. Různé ty−
py nerovného terénu totiž vyža−
dují změnu běžeckého stylu
a také rychlost musí být pečlivě
vyvážená.

Účastníky čeká 7 kilometrový
okruh převážně lesní cestou s mi−
nimem asfaltu. Pro letošek orga −
nizátoři pro zpestření přidali ještě
více trailových úseků ze stezky
pro MTB. Závod slibuje pohodo−
vou a přátelskou atmosféru v  zá−
zemí areálu TJ Sokol Stupno.
Vítáni jsou  jak ostřílení běžci, tak
úplní začátečníci všech věkových
kategorií, pro které to bude třeba
první běžecký závod v životě. 

Připravena je jak trasa, tak ob−
čerstvení po doběhu (čaj, voda,
pivo, rum, limonáda, domácí
buchty od babičky a od házenká−

řek, banány, tyčinky, … ), účas−
tnická medaile, značení trati, ča−
somíra, fotografie ze závodu
a věcné ceny pro vítěze.

Zaběhněte si s námi Stupenskou
trailovou sedmičku!

Ambasador kvality za rozvoj veřejného
prostoru patří poprvé Plzni
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Plzeňský kraj je už
historicky strojírenským
regionem
Strojírenství má v kraji dlouhou tradi−
ci, a to už od dob Emila Škody. Tech −
no logie používané ve strojírenství se
neustále vyvíjejí a automatizují. Pře s −
to se firmy v oboru potýkají s nedo−
statkem kvalifikovaných odborníků,
kteří by se ve strojírenských oborech
vyučili a dále se vzdělávali ve střed−
ních a vysokých školách. Stro jíren −
ská výroba v Doosan Škoda Power je
výrobou s vysokou přidanou hodno−
tou s vlastním výzkumem a vývojem
v oblasti parních turbín, se zákazníky
a odběrateli po celém světě.

Posílit zájem žáků a rodičů
Proto jsme začátkem září 2023 za−
hájili užší spolupráci se Střední 
průmyslovou školou strojnickou
a Střední odbornou školou profeso−
ra Švejcara. Chceme naší spolupra−
cí se středními školami posílit infor−

movanost a zájem žáků a rodičů
o strojírenské obory a přispět k zá −
jmu o strojírenství finančně, marke−
tingově a hlavně odborně.

Jako marketingovou podporu
jsme předali SPŠ strojické a SOŠ
prof. Švejcara Relax zónu, která
slouží nejenom jako prostor pro trá−
vení volného času žáků školy, ale
zároveň také jako zdroj informací
o možnostech odborného vzdělává−
ní a pracovního uplatnění v Doosan
Škoda Power.

Praktické využití znalostí
Máme za to, že je potřeba zapojit se
do vzdělávání i v základních školách
a žákům ukázat praktické využití
znalostí, které ve škole získali. Ať už
se jedná o matematiku, fyziku,
schopnost prezentace a další doved −
nosti. Žáci by měli vědět, že na nich
mohou dále stavět a rozvíjet je.
Připravili jsme proto obsahovou 

náplň do projektových dnů Naše 
firmy, které realizuje společnost
nvias.org a Správa informačních
technologií města Plzně. Nyní probí−
hají v pěti základních školách v Plzni
pilotní projektové dny, kde žákovské
týmy budují vlastní firmy a vstupují
na trh s parními turbínami.

Hlavní finanční a odbornou inve−
sticí je pro nás realizace a kvalitní
vybavení Centra odborného výcviku,
které je určeno pro odborné vzdělá−
vání žáků v  učebních a studijních

oborech strojní mechanik, obráběč
kovů, mechanik strojů a zařízení,
mechanik seřizovač. 

Odbornost ruku v ruce s praxí
Od září 2023 k nám do Centra od−
borného výcviku dochází na praxi
14 žáků střední školy. Jako instruk−
toři působí dva naši dlouholetí od−
borníci, kteří mají pedagogické mini−
mum. Mimo kvalitní odborné vzdě−
lávání žákům poskytujeme benefity,
jako je příspěvek na dopravu, stravu
a ubytování v  domově mládeže.
V  průběhu praxe se žáci seznámí
s  provozem ve firmě, s  kolegy,
s pracovními pozicemi a možnostmi
uplatnění a dalšího vzdělávání.

Slavnostní otevření se uskuteč −
nilo v  úterý 7. listopadu 2023 za
účasti zástupců Plzeňského kraje,
středních škol a dalších spolupra−
cujících organizací. Centrum od−
borného výcviku má širší využití,
např. pro přezkoušení zájemců

o zaměstnání z odborné způsobi−
losti a doplnění chybějící kvalifika−
ce, k  dispozici bude také učebna
pro teoretické vzdělávání.

Jsme rádi, že se otevření Centra
odborného výcviku zúčastnili zá−
stupci dalších středních průmyslo−
vých škol, se kterými navážeme
spolupráci a nabídneme jim exkur−
ze, odbornou praxi, případně vstup
našich odborníků do výuky.

Doosan Škoda Power je součástí
silné skupiny společností sjedno −
cených pod Doosan Group, která
svým zákazníkům po celém světě
dodává špičkové technologie a služ−
by vysoké kvality a hodnoty.

Doosan Škoda Power je předním
světovým výrobcem a dodavatelem
zařízení pro elektrárny, zejména pak
soustrojí parní turbína – generátor ve
výkonovém rozsahu 3 až 1 200 MW.
Firma má bohaté zkušenosti a refe−
rence v  aplikacích pro paroplynové
a fosilní elektrárny, CHP, jaderné
elektrárny a solární elektrárny (CSP),
spalovny biomasy atd. V oblasti
servi su společnost nabízí generální
opravy s  výměnou opotřebených
komponent, dlouhodobý pozáruční
servis nebo retrofit či modernizaci
parní turbíny vlastní i cizí výroby.
Každoroční investice do výzkumu

a vývoje zajišťují nabídku vysoce
kvalitních produktů, které splňují
specifické požadavky zákazníků.

Ing. Lenka Pavlíčková,
koordinátor Centra odborného výcviku

www.doosanskodapower.com

Více informací o Centru odborného výcviku jsou k dispozici na webové stránce 
https://doosanskoda.jobs.cz/centrum−odborneho−vycviku

Doosan Škoda Power se zapojuje do vzdělávání
specialistů v oboru strojírenství a energetiky
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Společnost Doosan Škoda Power
prohlubuje spolupráci se středními
školami a Plzeňským krajem
v  oblasti odborného vzdělávání.
Přímo ve výrobním areálu turbínky
otevřela Centrum odborného vý−
cviku pro žáky vybraných studij−
ních oborů. Využije ho i pro pře−
zkoušení zájemců o zaměstnání
z odborné způsobilosti.  

„Pokračování úspěchu a další
rozvoj naší společnosti plně závisí
na schopnostech a dovednostech
našich zaměstnanců, i těch budou−
cích. Spolupráce se středními prů−
myslovými školami si proto velmi
vážíme,“ říká generální ředitel spo−
lečnosti Sukjoo Kang. 

Centrum odborného výcviku zahá−
jilo v tomto školním roce pilotní pro−
voz. Nyní do něj dochází 14 vybra−
ných žáků Střední průmyslové školy
strojnické a Střední odborné školy
profesora Švejcara, primárně z oborů
strojní mechanik, obráběč kovů, me−
chanik strojů a zařízení, mechanik

seřizovač. Výcvik provádí pod vede−
ním dvou instruktorů, kteří jsou zku−
šenými zaměstnanci Doosan Škoda
Power. K vybavení Centra odborné−
ho výcviku patří mimo jiné EMCO
pětiosé ver tikální centrum, EMCO
CNC soustružnické centrum, TOS
frézka FGV 32, TOS soustruh hroto−
vý, TOS bruska. Učebna je přizpů−
sobena i pro výuku teorie.  

V  rámci spolupráce poskytuje
Doosan Škoda Power své odborníky
také do výuky přímo ve školách.
Vychází přitom z  přesvědčení, že
svět strojírenství se stejně jako další
obory neustále vyvíjí, a proto je 

potřeba modernizovat i školní vzdě−
lávací plány, aby odpovídaly aktuál−
ním změnám ve světě techniky. 

Táto, mámo, chci jít pracovat se
stroji a s železem, stejně jako dě−
da! Možná takto vypadalo ozná−
mení Honzy Lišky o tom, proč se
rozhodl pro studium oboru strojní
mechanik. Třeba to bylo trochu 
jinak, ale výsledek byl stejný –
dnes je z Honzy nadšený a úspěš−
ný strojní montér, kterého navíc
práce velmi těší. A jak to bylo ve
skutečnosti a proč si  vybral prá−
vě obor Strojní mechanik?

„Vždy mě bavila práce s žele−
zem. Věděl jsem, že v budoucnu
s ním budu chtít pracovat, proto
jsem si vybral tento obor. O společ−
nosti Doosan Škoda Power jsem se
poprvé dozvěděl od svého dědy,
který v ní mnoho let pracoval,

a právě jeho vyprávění mě vždy
velmi zajímalo. Tak jsem do této fir−
my  šel ve třetím ročníku studia na
praxi a ta mě natolik nadchla, že
jsem tady už zůstal,“ začal své vy−
právění úspěšný absolvent studia.

V  Doosanu působil přibližně
1,5 roku, další rok tady působil na
praxi. Že je spokojen, o tom svědčí
jeho přesvědčení o tom, že zde plá−
nuje zůstat. Oceňuje jak skvělý ko−
lektiv, tak práci, která ho baví, i když
dobře ví, že se  má  stále co učit. 

A co je náplní jeho práce?
„Jsem montér točivých strojů,

opravuji a servisuji už postavené
turbíny po celém světě. Už jsem
navštívil mnoho států, od Indie až
po Švédsko a střední Ameriku, ale

mně osobně se nejvíce líbí sever−
ské státy, takže Stockholm je za mě
top! Baví mě celkově práce jako
tako vá. Když se nedaří, je to těžké,
ale to k tomu zkrátka patří. Navíc
mám kolem sebe lidi, kteří mi 

v pernějších chvílích pomohou.
Cestování je pro mě také velké
plus, můžu jezdit po světě a ještě
za to dostávám výplatu,“ s úsmě−
vem si pochvaluje Honza.

Prozradil, že zatím největší 
radost měl z návštěvy Indie, do
které by  se sám jen tak nepodíval.
Proto právě cestování považuje za
benefit, kterého si nejvíce cení.
A co dělá  ve svém volném čase?
Rád tráví  čas se svými kamarády
a hraje na akordeon.

Co bys chtěl vzkázat studentům
SPŠS a SOŠ prof. Švejcara?

„Aby se zaměřili na práci s měřid−
ly a s výkresy, bude se jim to v živo−
tě určitě hodit!“ s  jistotou prohlásil
Jan Liška. Určitě ví, o čem mluví!

Jan Liška, absolvent SPŠS a SOŠ
prof. Švejcara, nyní montér 

točivých strojů ve společnosti
Doosan Škoda Power v Plzni.

Generální ředitel společnosti Sukjoo Kang, hejtman Plzeňského kraje Rudolf Špoták a Ing. Jarmila
Konopová, ředitelka Střední průmyslové školy strojnické a Střední odborné školy profesora Švejcara

Centrum odborného výcviku zahájilo pilotní provoz
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Počátky plavby na Vltavě a Labi,
stavba lodí v Čechách, rozvoj pa−
roplavby na Vltavě a její přerod
z městské hromadné dopravy na
turistickou atrakci – to jsou hlavní
témata nové výstavy v Západo −
české galerii v Plzni, jak je ve
svých obrazech zachytili Josef
Šíma, Antonín Chittussi, Jakub
Schikaneder, Karel Holan či Otakar
Mrkvička. 

Součástí výstavy jsou také uni−
kátní modely, přičemž jeden z nich
prokazatelně obdivoval i  císař
František Josef I. Výstavu PLNOU
PAROU VPŘED! LODĚ A PLAVBA
V ČESKÉM MALÍŘSTVÍ 1850–1950
je ve výstavní síni „13“ možné na −
vštívit  až do 4. února 2024.   

Téma vnitrozemské plavby v Če −
chách je velmi zajímavé, ale záro−
veň málo prozkoumané. Výstava ve
třech tematických celcích předsta−
vuje obrazy často sice známé, ale
poprvé věrohodně identifikované.

„Čechy jako vnitrozemská země
pohlížely na lodní dopravu vždy
s nedůvěrou. Přitom ve skutečnosti
hrála mnohem významnější roli, než
by se z  dobových literárních svě−
dectví mohlo zdát, a byla také čas−
tým námětem výtvarných děl.
Bizarním výsledkem této dichotomie

je fakt, že řada obrazů, jejichž ná−
mětem je vnitrozemská plavba
v Čechách, zůstala neidentifikována,
nebo byla dokonce popsána jako
cosi zcela jiného,“ objasňuje autor
výstavy Nikolaj Savický.

Příkladem je známý obraz Josefa
Šímy, který byl více než tři čtvrti sto−
letí uváděn pod názvem Parník na
Seině, ale ve skutečnosti se jedná
o obraz parníku Primátor Dittrich

Pražské paroplavební společnosti.
Další Šímův obraz, dodatečně po −
jmenovaný Z Marseille, nezachycuje
loď ve francouzském přístavu, ale
pražský kolesový parník nad
Šítkovským jezem v Praze. I na tyto
obrazy se diváci mohou přijít podí−

vat a porovnat je s tím, jak vypadá
Šímovo plátno, které skutečně
zobra zuje loď z téže doby v Paříži.

„Kromě děl zmíněných autorů se
návštěvníci mohou těšit na trojroz−
měrné modely lodí i   vodních sta−
veb. Nejstarší model na výstavě,
zdymadlo v Podbabě, pochází z ro−
ku 1900 a  obdivovali jej nejen divá−
ci Světové výstavy v Paříži, ale i cí−
sař František Josef I. Součástí vý−

stavy jsou také dvě projekce z Ná −
rodního filmového archívu – Zahá −
jení paroplavby na Vltavě z  roku
1921 a Plavba parníkem Zbraslav
do Štěchovic z roku 1937,“ dodává
k výstavě kurátorka Eva Skořepová
ze Západočeské galerie v Plzni.

Workoutové 
sportoviště

Město Nepomuk v průběhu pod−
zimu  realizuje projekt venkovní−
ho workoutového spor toviště,
které vzniká za fotbalovou bran−
kou v rámci sportovního areálu
u ZŠ Nepomuk. Realizace zahr−
nuje multifunkční workoutovou
konst rukci, dvojitou šikmou
lavi ci a pět fitness strojů (eliptic−
ký trena žér, veslovací trenažér,
dvo jitý surf, trenažér na nohy,
trenažér chůze).

Workoutová konstrukce umož −
ňuje různé cviky na hrazdě, brad−
lech, žebřinách či horizontál−
ních žebřících s váhou vlastního
těla. Předpokládané náklady pro−
jektu činí celkem s DPH částku
cca 550 tisíc korun. Město Ne −
pomuk k zajištění financování
podalo žádost o dotační příspě−
vek u Nadace ČEZ „Oranžové
hřiště“. Realizací workoutového
sportoviště dojde k dalšímu roz−
šíření nabídky pro aktivní trávení
volného času zejména pro mlá−
dež, rodiny s dětmi, žáky ZŠ, ale
i seniory a širokou veřejnost.

Plzeň je na několik měsíců přístavem parníků

Nejpozději v dubnu roku 2026 bu−
de dokončena právě odstartovaná
významná investiční akce, kterou
je napojení severního Rokycanska
na dálnici D5. Jde o první  etapu
tohoto projektu za necelých 400
milionů korun. Hlavním cílem je
lepší napojení k Transevropské 
dopravní síti (TEN−T).  

„Výstavba celé přeložky silnice
II/232 tak umožní přímé napojení
severního Rokycanska na silniční
a dálniční systém Plzeňské aglome−
race a právě síť TEN−T. Dalším cílem
je odvedení tranzitní dopravy z při−
lehlých obcí a tím zvýšení bezpeč−
nosti a plynulosti silničního provozu
a kvality životního prostředí v dotče−
ných obcích,“ sdělil náměstek hejt−
mana Plzeňského kraje pro oblast
dopravy Pavel Čížek.

Napojení severního Rokycanska
na dálnici D5 je další významnou

inves tiční akcí Plzeňského kraje.
Projekční cena stavebních nákladů
byla ve výši 593 868 000,00 Kč 
vč. DPH. Výstavba komunikace bu−
de spolufinancována z Evropských 
fondů, přičemž dotace činí 85 %
způsobilých výdajů. 

Projekt bude realizován
přeložkou silnice druhé třídy
II/232 v úseku od napojení
mimoúrovňové křižovatky na silnici
II/183. Trasa bude dál probíhat se−
verojižním směrem převážně vol−
ným, nezastavěným územím na 

orné půdě, trvalých travních poros−
tech a ostatních plochách. Ukon −
čena bude severně od obce Osek
v blízkosti rozhraní katastru Osek
u Rokycan a Březina u Rokycan.
Nová trasa překládané silnice probí−
há katastrálními územími obcí Ro −
kycany, Litohlavy, Osek u Rokycan,
Vitinka a Březina u Rokycan. Délka
nové silnice je 5,378 km.

„Součástí stavby bude mimo
hlavní trasy také nové napojení stá−
vajících komunikací úrovňovým 

křížením, most přes Voldušský po−
tok, lávka a stezka pro pěší a cyklis−
ty i přeložky inženýrských sítí,“ vy −
jmenoval další práce Pavel Čížek.

Odstartovalo napojení severního
Rokycanska na dálnici D5



19Plzeňský rozhled  12/2023 Aktuální internetové noviny na www.plzenskyrozhled.cz



20 Plzeňský rozhled  12/2023PRACOVNÍ NABÍDKY

Pokud Vás nabídka zaujala nebo se o nás chcete 
dozvědět víc, neváhejte nás kontaktovat!

hledá schopné obchodníky 
do call centra v Plzni

Podrobné informace o našem nakladatelství na

www.iv−nakladatelstvi.cz

Vzdělání, předchozí profese 
a věk nerozhodují!

Požadujeme:
• spolehlivost
• obchodního ducha
• plné pracovní nasazení
• znalost práce na počítači
• příjemný a kultivovaný hlasový projev
• češtinu jako mateřský jazyk.

Nabízíme:
• fixní mzda 27 000 Kč měsíčně

+ možnost provize v neomezené výši!

• pracovní doba 32 hodin týdně, 
v pátek pouze do 12 hod., 
volné víkendy, 5 týdnů dovolené

• Pro renomované organizace působící
v oblasti prevence a bezpečnosti reali  zu −
je me vydávání publikací určených dě−
tem. Náplní práce našich zaměstnanců je
péče o stávající zákazníky, a především
získá vání nových.

Tel.: 602 336 997 (paní Hatalová)
Životopisy posílejte na e−mail:

plzen@iv−nakladatelstvi.cz

IV−Nakladatelství s.r.o.

Celý letošní rok se v Libákovicích
(obec na okrese Plzeň−jih) nesl
v duchu oslav výročí 130 let od
založení zdejšího sboru dobrovol−
ných hasičů. Během roku uspořá−

dali řadu tradičních i zcela no−
vých akcí. Jmenujeme Výroční
valnou hromadu, Hasičský ples,
Dětský maškarní bál, Stavění
májky, Dětský den s posezením
k ukon čení prázdnin, pomohli 
obci s pořádáním Srazu libáko−

vických ro dá ků po 10 letech
a jednou z posledních byl první
ročník Drakiády.
V rámci oslav hasiči vysadili čes−
ký národní strom a symbol lípu

srdčitou. Akce proběhla ve vý−
znamný den 28. října, kdy před
105 lety vznikl samostatný čes−
koslovenský stát. Lípa srdčitá bu−
de všem připomínat rok, kdy hasi−
čům v Libákovicích bylo 130 let. 

Ing. Miroslav Kšír, SDH Libákovice

Oslavy výročí 130 let založení Sboru
dobrovolných hasičů v Libákovicích

Lípu srdčitou zasadili hasiči z Libákovic na prostranství nad rybníkem
Na Drahách.

VODÁRNA PLZEŇ a.s. doporučuje
zákazníkům zkontrolovat a zabez−
pečit v zimním období vodoměry.
Opatření mohou zabránit mnoha−
tisícovým škodám. Nebezpečí
hrozí zejména na
chatách a chalupách
bez celoročního pro−
vozu, kde majitelé
dlouho nemusí zjistit,
že jim nemovitost za−
plavila voda. 

Právě nyní je nej−
vyšší čas zkontrolovat
a zabezpečit vodoměr
a postarat se, aby zařízení nepo−
škodil mráz. Vytékající voda totiž
může značně poškodit nejen samot −
ný vodoměr, ale majetek v  celém
objektu. Chránit vodoměr před po−
škozením je ze zákona povinností
odběratele, který se o něj musí sta−
rat tak, aby fungoval bez problémů.

Většinou je v jeho nemovitosti nebo
na jeho pozemku. Pokud má odbě−
ratel podezření, že vodoměr správ−
ně nefunguje, může zavolat na vo−
dárnu (tel. č. 377 413 190) a požá−

dat o jeho kontrolu. 
Tam, kde jsou vo−

doměry umístěny ve
venkovních šachtách,
je třeba dbát na to,
aby prostor nemohl
být zaplaven povrcho−
vou vodou. Doporu −
čujeme uzavřít přívod
vody před vodomě−

rem a potrubí za ním vypustit.
Pokud je rozvod opatřen uzávěrem
před i za vodoměrem, necháme
uzávěr za měřidlem otevřený a se−
stavu obalíme izolační vrstvou, tře−
ba polystyrenem. Nevhodné jsou
různé deky a další textilie, které po−
dléhají hnilobě.  

Ochraňte v zimním období
vodoměry před mrazem
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Otázka čtenáře 
B. L. z Plzně:
Vedu spor o náhradu škody u jed −
noho okresního soudu ve Stře −
dočeském kraji a nejsem právně
zastoupen. Soud na mě činí 
dotaz, budu−li požadovat nákla−
dy řízení a pokud ano, abych je
specifi koval. Jaké náklady mohu
po žadovat, aby mi je soud přiznal
a protistrana uhradila?

Odpověď advokátní
kanceláře :

Především je třeba upozornit na
ust. § 142a a sice, že jako žalobce

máte právo na náhradu nákladů ří−
zení proti žalovanému jenom teh−
dy, pokud jste žalovanému nejmé−
ně 7 dní od podání žaloby zaslal na
adresu pro doručování nebo jeho
poslední známou adresu výzvu
k dobrovolné úhradě. 

Pokud je tato podmínka splněna
a budete mít ve sporu plný
úspěch, můžete nárokovat náhra−
du nákladů řízení potřebných
k  účelnému uplatňování práva
proti žalovanému. V  soudní praxi
se za takové náklady považuje
zejména uhrazený soudní popla−
tek, náklady na dopravu účastníka
k jednání, ztráta na výdělku vznik−
lá účastí na soudních jednáních
a prokázána je buď potvrzením
zaměstnavatele nebo u podnikate−
lů daňovým přiznáním, náklady na
pořízení důkazů, pokud si žalobce
sám pořídí nebo na vlastní nákla−

dy obstará lékařský nebo jiný 
odborný posudek potřebný pro
uplatnění jeho práv v  konkrétním
soudním řízení, dále náklady na
pořízení listin nebo foto grafií důle−
žitých pro soudní řízení. 

Určitě se musí jednat o účelně
vynaložené náklady, takže těžko by
Vám jako účelné mohly být přizná−
ny náklady na dopravu prostřed−
nictvím taxislužby, pokud existuje,
a to je velmi pravděpodobné, mož−
nost dostavit se k soudu veřejnou
dopravou.

Pokud by však Váš úspěch ve
věci byl jen částečný, tak soud

náhra du nákladů rozdělí poměrně,
popřípadě, pokud by například po−
měr úspěchu a neúspěchu byl na
každé straně 50 %, nepřizná ná−
hradu nákladů řízení žádnému
z účastníků.

Naproti tomu i kdybyste měl ve
věci úspěch jen částečný, může
Vám soud přiznat plnou náhradu
nákladů řízení, pokud by Váš
úspěch se týkal jen nepatrné části
požadované náhrady škody anebo
pokud by rozhodnutí o výši plnění
záviselo výlučně na znaleckém po−
sudku nebo na úvaze soudu. 

V každém případě je však třeba
tyto náklady řízení, s  výjimkou
uhrazeného soudního poplatku,
soudu doložit příslušnými doklady,
jakými jsou například jízdenky,
dokla dy o poštovném, pokladní
stvrzenky či faktury vztahující se
k úhradě těchto nákladů.

PRÁVNÍ
PORADNA

Advokátní kancelář JUDr. Václava Koreckého a Mgr. Radka Chaloupky

Digitální vzdělávání seniorů velmi
aktivně podporuje  Knihovna měs−
ta Plzně. Základní zaškolení v po −
užívání počítače poskytují všechny
její velké provozy, v rámci projektu
Digitální odysea navíc seniory učí,
jak správně ovládat tablet nebo
chytrý telefon a jak se bezpečně
pohybovat po internetu. 

Ti pokročilejší pak mohou s  kni−
hovnou například editovat Wikipedii.
Vše je zdarma, jen je potřeba být 
registrovaným uživatelem knihov ny
a  domluvit si konkrétní termín 
předem. 

Díky projektu Digitální ody −
sea si senioři starší 65 let mo−
hou v knihovně vypůjčit tablet
nebo chytrý mobil domů, ne−
bo si  nechat poradit s jejich
uživatelským ovládáním – jak
individuálně, tak v  kurzech
s odborným lektorem. 

„Digitální propast mezi ge−
neracemi se zvětšuje. Vše se
stále více přesouvá na inter−
net, je proto důležité zajistit,
aby na cestě do  digitálního
světa nikdo nezůstal pozadu,“
říká Zbyněk Topinka, vedoucí
Hudební a internetové knihov−
ny a organizátor kurzů. „Nápl −
ní lekce proto může být orientace
na webu, založení a používání 
e−mailové schránky a osobního pro−
filu na sociálních sítích, vysvětlení,

jak používat přenosná zařízení jako
flash disk, pomoc se zálohováním
dat, základní práce s fotografií nebo
pomoc při instalaci volně dostup−
ných aplikací,“ dodává.

Rozvíjet počítačové dovednosti
ale s  knihovnou mohou i pokroči−
lejší uživatelé. V  případě dosta −
tečného počtu zájemců se otevírá
kurz editování Wikipedie „Senioři
píší Wikipedii“. Je určen pro
všech ny, kteří si s počítačem
a inter netem už rozumějí a rádi by
se naučili přispívat do největší
internetové encyklopedie.

„Vítáme seniory, kteří chtějí sdílet
své cenné celoživotní zkušenosti
a znalosti,“ zve Pavla Chládková,
správkyně ICT a lektorka kurzů. 

„Při psaní Wikipedie můžete uplatnit
nejrůznější vědomosti a dovednosti
– od odborných znalostí ze všech
oborů, přes překlady z  cizoja −
zyčných Wikipedií, bibliografické

„zdrojování“ článků až po
jejich jazykovou úpravu,“
doplňuje. Na kurzy nava−
zují pravidelné schůzky
Wikiklubu, kde se setká−
vají zájemci o  přispívání
do internetové encyklope−
die a kde jim je k dispozici
vždy alespoň jeden střed−
ně pokročilý wikipedista
na případné konzultace.

V  rámci projektu Digitální odysea
už uspořádala Knihovna města Plzně
pět kurzů s  odbornou lektorkou,
který mi prošlo 58 seniorů. Dalších

113 konzultací zajistili pracovníci kni−
hovny individuálně. Kurzy „Senioři
píší Wikipedii“ prošlo od roku 2017,
kdy proběhl první z nich, 51 nových
wikipedistů a na Wikiklubu pořá −

daném cca jednou měsíčně se vždy
sejde 6 – 8 účastníků.

Digitální odysea je projekt bez−
platné výuky pro seniory 65+, kteří
potřebují pomoci s rozvojem svých
digitálních dovedností – zejména
pro ty, kteří byli na internetu jen
zřídka nebo nikdy. Zlepšení úrovně
digitální gramotnosti seniorů může
mít pozitivní dopad na jejich prak−
tický život i duševní zdraví. Nabídne
jim příležitosti k získání informací,
ke spojení se základními službami
i  k  většímu sociálnímu zapojení
s rodinou a přáteli.

Za digitálním vzděláním míří senioři do knihovny
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Podpoří eko−aktivity  
Gymnázium Františka Křižíka a zá−
kladní škola požádalo o poskytnutí
finanční podpory ve výši 189 tisíc
z městského fondu životního pro−
středí na obnovu zahrady v  atriu
školy a podporu ekologických akti−
vit pro roky 2023 až 2024.  

„Škola se dlouhodobě věnuje
činnosti v oblasti ochrany životní−
ho prostředí. A to jak v rámci běž−

né výuky, tak i projektů. V  roce
2015 byl zahájen program obno−
vy atria, díky kterému vznikl pro−
stor pro ekologickou činnost dětí,
tedy skleník, pařeniště nebo me−
teorologická budka. Cílem pro−
gramu je podpora ekologické čin−
nosti školy, vést děti od nejmlad−
šího věku k  ekologické činnosti,
ochraně přírody, seznámit je s re−
cyklací, nebo je naučit vnímat
vlastní okolí,“ řekl náměstek pri−
mátora pro oblast dopravy a ži−
votního prostředí Aleš Tolar. 

Již devátá etapa projektu se tý−
ká především rozšíření zeleně
v okolí školy a atria či údržbových

prací stávající zeleně. Škola
v  rámci projektu dále připravuje
ekologické soutěže a naučné pro−
gramy Eko hrátky. Chce být prů−
kopníkem zelené oázy v  sídlištní
zástavbě a otevřít ji výchovným,
vzdělávacím, kulturním i spole−
čenským akcím.

Opraví zázemí
Město Plzeň ve spolupráci s Ná −
rodní sportovní agenturou podpo−
ří individuálními dotacemi čtyři pl−
zeňské sportovní kluby. Přidělení
financí schválilo zastupitelstvo.
Sportovci peníze využijí na rekon−

strukce a rozšíření zázemí. „Pět
milionů poskytneme klubu SK
Smíchov Plzeň na pořízení nafu−
kovací sportovní haly a kontejne−
rové sestavy s šatnami a pro voz −
ním zázemím. Téměř tři miliony
korun obdrží TJ Prazdroj Plzeň na
rekonstrukci loděnice rychlostní
kanoistiky, sedm milionů pak
TJ Sokol Plzeň−Černice na rozší−
ření sportovního areálu. Dvěma
miliony město přispěje rovněž
klubu TJ Plzeň Újezd na opravu
jeho sportovního areálu,“ popsal
Tomáš Morávek, radní pro oblast
podpory sportu, mládeže a tělo−
výchovy.

Střípky 
z Plzně

Pan Michal Sedláček je na minister−
stvu zahraničí vedoucím oddělení
 institucí a institucionálních reforem
Evropské unie (EU). V rámci EU
dochá zí k rozhovorům
o budoucím směřování
a je nutné mít strategii
a výhled na příštích
5 let po volbách do
Evrop ského parlamen−
tu. Například se disku−
tuje o zachování práva
veta, o rozšíření EU
o no  vé země a tak dále.
S panem Michalem
Sedláčkem jsme se
set kali v Klatovech
a ptali se.
n Pane Sedláčku, začněme vzpo−
mínkou na 17. listopad 1989.
V té době jsem studoval žurnalistiku
na Fakultě sociálních věd University
Karlovy v Praze a velmi aktivně jsem
se zajímal o politiku. Byl jsem sou−
částí redakce fakultního nezávislého
časopisu, který byl následně zaká−
zán. Sametovou revoluci jsem prožil
na vlastní kůži a člověk měl pocit, že
se konečně dějiny pohnuly. Nesná −
ším nespravedlnost a křivdy. Asi ně−
kdy působím jako rebel, ale mně to
nedá. Za Občanské fórum jsem byl
navržen do České národní rady na
13. místě a vůbec jsem nepředpo−
kládal, že se tam dostanu.
n Člověk míní, ale život mění.
To je pravda. Byl jsem zvolen.
Vysokou školu jsem skončil v roce
1990 a rovnou jsem šel do České
národní rady jako druhý nejmladší
poslanec. Bylo mi 23 let.

n To byl asi takový odrazový můs−
tek do diplomacie.
I tak se to dá říci. Učil jsem se řadu
cizích jazyků a bavilo mě cestování.

Na konci mého působeni
v parlamentu jsem do−
stal nabídku na stáž do
německého parlamentu
do Bonnu, tehdy to bylo
ještě hlavní město.
Působil jsem v kanceláři
německého poslance
Gerta Weisskirchena,
velkého přítele naší re−
publiky. Do dnešního
dne jsme spolu v kon−
taktu. Na podnět našeho
tehdejšího velvyslance

v Německu Grůši jsem nastoupil na
ministerstvo zahraničích věcí a tím
začala moje diplomatická kariéra.
n Kde všude jste působil?
V roce 1994 jsem jako politický rada
odjel na naši ambasádu do Washing −
tonu, kde jsem se podílel na zásadním
úkolu české diplomacie. Prosadit rati−
fikaci rozšíření NATO o Českou repub−
liku, Polsko a Maďarsko v americkém
Senátu. Povedlo se. Tím se vlastně za−
vršilo moje 4leté působení ve Wa −
shing tonu. Následně jsem se vrátil k
filmu a v New Yorku na univerzitě jsem
studoval pět let filmovou režii. Rok
jsem také žil v takovém filmovém
prazvláštním světě v Kalifornii ve měs −
tě Los Angeles. Po návratu domů jsem
2 ročníky pracoval pro Febiofest.
n Nadobro jste skončil s diplo −
macií?
Právě že neskončil. To jsou ty životní
cesty. V roce 2006 se pan Alexandr

Vondra vrátil do diplomacie a stal se
ministrem zahraničí a následně mi−
nistrem pro evropské záležitosti. S
panem Vondrou jsem spolupracoval
už ve Washingtonu, kde byl velvy−
slancem. Nabídl mi, abych byl nej−
dříve jeho poradcem. Později jsem
se s ním věnoval Evropské unii,
protože se blížilo  první české před−
sednictví. Byla to výzva a já ji přijal.
n Ale Amerika vás stále přita −
hovala.
Musím se přiznat, že mě hodně láka−
la. V lednu 2011 jsem dostal nabíd−
ku dělat generálního konzula v Los
Angeles v Kalifornii, kam jsem od−
cestoval s celou rodinou. Tady jsem
také využil moje zkušenosti s filmem
na podporu  čes ké kinematografie,
herců, producentů v americkém pro−
středí, ale i na přilákání amerických
produkcí k natáčení v Čechách.
Vždy jsem měl na paměti spojovat
kulturní diplomacii s ekonomickou.
Po návratu do Prahy jsem měl na
starosti česko−americké vztahy a po
třech letech jsem odjel jako velvy−
slanec do Peru, odkud jsem pokrý−
val i Ekvádor.  V Limě jsem působil
od roku 2019 do 2022. Kvůli naše−
mu předsednictví v EU jsem se vrátil
a byl jsem vyslán do Bruselu, kde
jsem předsedal během našeho před−
sednictví speciálnímu výboru, který
organizoval a zajišťoval veškerou 
civilní podporu Ukrajině ze strany EU
a členských států.
n Jaké je současná vaše činnost?
Teď se věnuji budoucnosti Evropské
unie. Pro některé občany je to mož−
ná odtažité téma, ale to je velká mýl−

ka. Rozhodnutí EU mají přímý dopad
na to, jak se nám tady žije. Je potře−
ba, abychom byli aktivní a uměli si
jinak řečeno dupnout.
n Umíme si  jako Česká republika
dupnout?
Nám se třeba zásluhou ministra
Mar tina Kupky a europoslance
Alexandra Vondry podařilo změnit
novou normu emisí EURO 7 pro
automobily. Dopady nové normy by
měly zásadní dopad na automobilo−
vý průmysl. Nikdo na novou normu
nebyl připravený a koneckonců je do
jisté míry zbytečná. V této chvíli EU
produkuje 8–9% celosvětových emi−
sí a to je opravdu kapka v moři. Je
třeba vše brát s rozumem. V EU je
třeba umět vyjednávat a musejí tam
být zkušení lidé znající danou pro−
blematiku. Na druhé straně je třeba,
aby se sami lidé – voliči zajímali, jak
naši politici v EU jednají a zda mají
vždy na paměti národní zájmy.
n Na půdě EU je potřeba k takové−
mu jednání mít odvahu.
Samozřejmě. Musíte mít bojového
ducha i odvahu vystoupit a říci i vel−
kým státům, jako je Německo a Fran −
cie NE, s tím nesouhlasíme..
n Buďme trochu konkrétní.
Nyní diskutujeme o budoucnosti
Evropy. Zájmy Německa, Francie,
Španělska, těch velkých zemí, jsou ji−
né než zájmy naše. My například
nechceme přijít o právo veta v EU,
které nám umožňuje lépe vyjednávat.
Nedovedu si představit, že u věcí, kte−
ré se přímo týkají našich peněženek,
ztratíme právo veta. Bez práva veta by
na naše názory jako státu nebyl zdale−
ka brán zřetel. Jsem diplomat a chci
se soustředit na Evrop skou unii, aby
se nám tady dobře žilo.               (re)

„Nesnáším nespravedlnost a křivdy. Asi
někdy působím jako rebel, ale mně to nedá,
přiznává český diplomat Michal Sedláček z Klatov

Český diplomat 
Michal Sedláček
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Ještě do konce letošního roku zač−
nou bourací práce ve vnitrobloku
Městských lázní v Plzni, které Pl −
zeňský kraj odkoupil od soukromé−
ho vlastníka  a začíná komplex re−
vitalizovat. Krajští radní schválili
výběr dodavatele zakázky „Měst −
ské lázně – bourací práce ve dvo−
ře“ v hodnotě téměř 6 mil. Kč.

Lhůta pro podávání nabídek byla
stanovena na 2. 10. 2023.  V daném
čase jich kraj obdržel celkem tři, a to
elektronickou cestou. Jako nejvý−
hodnější vyhodnotil předloženou ce −
no vou nabídku za téměř šest  milio−
nů korun.  Staveniště bude předáno

bezprostředně poté, co bude pode−
psána s dodavatelem smlouva a ta
nabude účinnosti. Pak má dodavatel
tři měsíce na plnění smlouvy, tedy
na samotné bourání ve vnitrobloku. 

„Naším záměrem je jednak vybu−
dování odpovídajících prostor pro
Západočeskou galerii, ale také vy−
budování multifunkčního sálu pro
široké využití, a to v historické části
budovy, kde se nacházel bazén.
Svůj prostor najdou v komplexu bý−
valých lázní také organizace zabý −
vající se volnočasovými aktivitami
pro děti a mládež,“ říká hejtman
Plzeň ského kraje Rudolf Špoták.

V doprovodu senátora Vladislava
 Vilímce navštívil Domažlicko kar−
dinál Dominik Duka. Sloužil boho −
službu v kostele sv. Archanděla
Michaela ve Všerubech a poté za−
vítal k památníku Všerubský ká−
men, kde proběhlo 28. vzpomínko−
vé setkání politických vězňů. 
S kardinálem Dominikem Dukou
jsme si povídali v Nových Poci −
novicích, na statku U Vítků manže−
lů Toušových, kteří pro vzácnou
návštěvu a její doprovod připravili
slavnostní oběd. Pro čtenáře
Rozhledu jsme zaznamenali někte−
ré myšlenky a názory kardinála
Dominika Duky.

Víra a čest
Skutečná láska k člověku spočívá
v Ježíšových slovech. „Co chceš,
aby jiní dělali tobě, to čiň ty jim.“
Naše civilizace stojí na dvou pilířích.
Jedním je víra a druhým čest.
Myslím si, že dnes je nejvíce pošla−
pávána čest, a to současnou atmo −
sférou v zemi. Pomluva, nacti −

utrhání, nenávistné projevy, vý−
směch, vulgarita, se stávají běž−
ným. Často obviňujeme politiky, ale
odpusťte mi to, vždyť my
všichni se učíme z našich
medií určité hrubosti.

V srdci máme vše
Je zde jistá výzva – změna
srdce. Proč srdce? Když
Bible mluví o srdci, tak srdce
není jenom: Aničko, miluji tě,
ale srdce říká, znám tě, rozu−
mím, mám tě rád. V srdci je
všechno – rozum, vůle, lás −
ka i city. Víme, že když je
strach, tak nám srdce buší,
ale stejně buší i radostí.
Srdce reaguje. Přeji všem,
abychom měli skutečné srd−
ce na správném místě.

Nic není zadarmo
Došlo k růstu ekonomiky, tím i ži−
votní úrovně a člověk jakoby se
domníval, že je všechno zadarmo.
Blahobyt vytvořil v mladé generaci

pocit, že má na všechno právo
a že stát jí musí všechno dát.
Bohužel, je to dědictví minulého

režimu. Ale stát mě nedá nic, co
mu nedám já. Jenom rozděluje pe−
níze z daní. A pak jsou tu media. Já
si myslím, že z počátku byla media
příliš zvyklá naslouchat, poslou−
chat a nekritizovat. Je to jako v pu−
bertě. Pak se to obrátilo a začalo
se všechno bez pardonu kritizovat.
A tam je pak problém, že velká
část schopných lidí nechce jít do
zodpovědných politických funkcí.
Nepůjde, protože dobře vědí, že
musí dělat i nepopulární kroky
a každý přece ví, že může udělat
chybu. To jinak není možné. Pak je
tady geopolitická situace, kterou
jsme my nevytvořili.

Říkat věci na rovinu
Je zde ještě jeden faktor, který bych
rád zmínil. Dětská puberta vytvoří
určitou bariéru mezi rodiči a dětmi
a nastupují dědečkové a babičky.

Vzpomínají nostalgicky a nerealis−
ticky. Dnešní společnost je hektická
díky technické revoluci, a ta vytváří

pocit nejistoty. Současná
poli tická garnitura má říkat
věci tak, jak jsou. 

Tancujeme kolem peněz
Největší bolestí společnosti
je, že zvítězilo obecné míně−
ní, že jedinou hodnotou jsou
peníze. Tancujeme kolem
nich a neuvědomujeme si, že
je to ta nejmenší jistota. Tady
je potřeba nějakým způso−
bem vnitřní proměna společ−
nosti k hodnotám. Když sto−
jím u hrobu svých rodičů teď,
jako starý člověk, říkám jim
to, o čem jsem prostě pře−
svědčený: Vy jste byli čest −
nější, pevnější a vytrvalejší.

Táta a máma
Rodina má svůj nenahraditelný 
vý znam. Já jsem vyrostl tak, že 
s otcem jsem se seznámil, když mně
bylo deset let. Byl vojákem z povo −
lání a účastnil se zahraničního odbo−
je. V roce 1944 jako člen vládního
vojska odešel pomáhat do Itálie
a přes Švýcarsko do Anglie, kde do
konce války bojoval v Česko  slo −
venské zahraniční armádě. V 50. le−
tech byl vězněn spolu s důstojníky
západní fronty. Poprvé, kdy jsme
spolu mluvili jako kamarádi, mně 
bylo 30 let. Se mnou rodiče od za−
čátku jednali jako s dospělým. Naše
víra se opírá o lásku k Bohu a člově−
ku. Nedovedeme si představit, že by−
chom neměli tátu a mámu – muže
a ženu. Klasickou rodinu. Domní vám
se, že právě to je jeden ze základních
pilířů, na kterých byla západní civili−
zace postavena.       (re)

Mějme srdce na správném místě

S kardinálem Dominikem Dukou se u památníku
Všerubský kámen setkal také František Wiendl, čest−
ný předseda Konfederace politických vězňů z Klatov,
který letos oslaví 100 let. Foto: Vlastimil Hálek

„U kardinála Dominika Duky platí dvojnásob, že čím větší osobnost, tím přívě−
tivější člověk,“ shodli se senátor Vladislav Vilímec (první zprava) se starostou
městyse Všeruby, náměstkem ministra dopravy České republiky, Václavem
 Bernardem (druhý zprava). Foto: Vlastimil Hálek

Proměna lázní začíná bouráním
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Nejlepší projekty v  českém realitním sektoru za minulý
rok získaly ceny v   rámci 25. ročníku prestižní soutěže
„Best of Realty – Nejlepší z realit“. V kategorii Skladové
a průmyslové areály letos zvítězil projekt Urbanity Campus
Tachov. Tento výrobní kampus si prvenství ve své kategorii
vybojoval díky kompletní rekonstrukci tachovského brown−
fieldu doplněné o novou výstavu, která oživila celou oblast.  

Porotu zaujala především velkorysá rekonstrukce stávají−
cího areálu, která proběhla za plného provozu výrobních
procesů nájemců, kteří budovy užívali. Porota ocenila jak
zlepšení kvality pracovního prostředí ve stávajících halách,
tak i novou výstavbu dalších budov, která naplňuje všechny
současné principy ESG. Urbanity Campus Tachov se stal
vůbec prvním průmyslovým areálem v České republice, 
který získal mezinárodní ocenění BREEAM Communities.  

Součástí tohoto moderního areálu jsou vedle výrobních
objektů také přidružené služby, jakými je závodní lékař či
dětská skupina. V budoucnu budou v rámci projektu objekty
rozšířeny o stravovací zařízení, hotelové a rezidenční uby −
tování, fitness či například mateřskou školu, jejíž založení
významným způsobem podpoří chybějící předškolní vzdě −
lávání v této lokalitě.

Cenu za společnost Urbanity převzali Roland Hofman, CEO 
a Markéta Šimáčkovou, COO & Business Development.

Urbanity Campus Tachov zvítězil v soutěži Best of Realty  

Emoce, strach a stres provázejí vět−
šinu z nás v tomto období. Podle mé
teorie je zdraví, jak duševní i fyzické,
tím základním předpokladem pro do−
brý život. Pokud jsme zdraví, může−
me mít všechno. Když nejsme,
nemusíme mít nic. Je také
dobré počítat s tím, že nic
nemusí trvat věčně, nic
není samozřejmé. Važ −
me si toho, co máme. 
Je důležité vědět, že
můžeme mít jen to, co
chceme a čemu věříme.
Většina lidí umí zhmotňovat
myšlenky, a proto doporučuji myslet
pozitivně, věřit tomu, že co chceme,
se nám podaří. V praxi jsem si ověřil,
že pokud chceme něčeho dosáh−
nout, musíme projít třemi fázemi –
snění, chtění a čin. Každý má ony
fáze různě dlouhé a ideální je, když
fáze snění a chtění netrvají dlouho,
aby náš nápad mezi tím nezestár−
nul. Chodí za mnou lidé na rady cca
50 let a už jsem poznal i ty, kteří pro−
snili celý život. Moudří lidé vždy nej−
dříve něco vyzkoušejí a ověří, než
začnou hodnotit. 

Test na vaši dospělost 

Jaká vás napadnou písmena
z mož ností Alfa, Beta, Gama?

Odpověď je na konci článku.

Musím připomenout, že
u mnohých se na po−
čátku chtění projeví
strach z nejistoty, kte−
rý přejde ve stres a čin
se už nekoná. Proto se

vyvarujte stresu, který
se přenáší u většiny lidí do

jater a ledvin, a to v různém po−
měru. Pokud se stres přenese do 
jater, projeví se to nejdříve alergiemi,
ekzémem, zhoršeným zrakem atd.,
pokud do ledvin, tak se to může pro −
je vit, laicky řečeno, ledvinovými ka−
meny. A protože ledviny ovlivňují srd−
ce, tak mnohdy může dojít k infarktu. 
Je to nekonečný příběh, ale zatím
nikdo nenašel univerzální lék na 
tuto situaci. 
Protože většinou nežijeme sami, jsme
obklopeni lidmi, připomínám moji
zkušenost. Na jednoho negativního
člověka musíme mít okolo sebe dva

pozitivní, aby nás energie toho jedno−
ho negativního nestáhla do bláta.
A dokonce tři pozitivní, abychom
mohli jít nahoru, radovat se a být
úspěšní.
Společnost byla, je a bude vždy roz−
dělená, názorů je mnoho, a jak najít
ten správný recept na spokojený život
je složité. Asi je všem jasné, že není
dobré čekat, až nastane problém, kte−
rý bude složitější řešit, ale začít s pre−
vencí. Já jsem zastáncem zdravého
selského rozumu a jednoduchosti. 
Při stresu máme větší spotřebu
ener gie, vitamínů a minerálů. Proto
je dobré tyto doplňovat v doporuče−
ných množstvích, energii z náhrad−
ních zdrojů, což je vše „živé“ (voda,

stromy). Aby byl schopen náš orga−
nismus vše přijímat, doporučuji 
aspoň 1 až 2x týdně cca 22 minut
moji akupresuru (ruce křížem, zápěstí
na zápěstí). Je důležitý pohyb, aspoň
3x týdně ujít cca 10 km. Je třeba
myslet pozitivně, protože můžeme
pozitivní myšlenky zhmotňovat (ne−
gativní myšlenky se zhmotňují lépe
a rychleji) a plánovat svoji budouc−
nost aspoň na pět let, provádět proti−
stresová opatření, mezi které patří
např. jóga, návštěva výstav, cestová−
ní, realizace různých koníčků a jiné.
Potom už stačí mít se rád/a a tím mů−
žeme mít rádi i ostatní. Kdo nemá rád
sebe, nemá rád ani ostatní.
V předvánočním čase přeji všem
klid a pohodu.                    

Stanislav Brázda

radí známý psychotronik a vizionář Stanislav Brázda

STANISLAV BRÁZDA
tel. 777 119 600 

606 119 600
stanley.bradley@email.cz 

www.stanleybradley.eu

„Vyvarujme se emocím, strachu
a stresu v předvánočním čase,“

VÝSLEDEK TESTU:
Na nevědomé úrovni jsem se ptal, zda jste dospělí, schopni domýšlet všech−
ny důsledky svého chování. Kdo odpověděl:
ALFA – nejste dospělý, nevyužíváte svých schopností, možností a chováte
se spíše pudově. 
BETA – nejste dospělí, ale alespoň na 50% využíváte svých schopností.
GAMA – jste dospělý, odpovědný, využíváte svých schopností.
Mimochodem, jeden kaplan, který poskytuje útěchu umírajícím v hospici, napsal,
že umírající nejvíce litují toho, že nebyli sami sebou, že nedělali to, co chtěli.



27Plzeňský rozhled  12/2023 Aktuální internetové noviny na www.plzenskyrozhled.cz



AIKIDO Klatovy – japon−
ské bojové umění, stálý
nábor nových členů ve
věku 10–? let, trénink
Po, Pá: 18–20 hod., tel.:
607668443.

HLEDÁM brigádníka na
stěhování a pomocné
práce. Sušice a okolí.
Tel:  725752752. RR
23824

PRODÁM chatu s velkou
zahradou v Chrástu u Plz −
ně. Tel. 728  684  164 
večer po 19h PM 23091.

PRODÁM mobilní buňky
UNIMO, více druhů, roz−
měry 6 m x 2,5m x 3 m,
po montáži vhodné jako
dílna, mobilní zahradní
domek apod., Ejpovickou
buňku 5−6 m x 3 m x 3 m
– více kusů, vnější
opláštění – jemně vlnitý
hliníkový plech. Vnitřní
rozvod elektřiny vč. jisti−
čů a osvětlení. Podla ha,
strop a stěny zateplené.
Unimo buňku, obloženou
palubkami nebo vlnitým
plechem. Pozinkový vlni−
tý plech, barvený. Buňky
jsou v  pěkném stavu.
Dále prodám maringot−
ku, obloženou palubka−
mi, zařízenou k  okamži−
tému používání, dřevěné
zahradní domky 4−5 m x
2,4 m. Zajištění dopravy
na místo určení.  Tel.:
604867469. PM 23018 

PRODÁM silniční beto−
nové panely rozměr 3m
x 1m  x 0,15m a  2m x
3mx 0,15m, místo odbě−
ru Jižní Čechy.,  dále pa−
nely 2,2m x 0,6m x
0,1m, Plzeň  a okolí.
Možnost  naložení a za−
jištění dopravy. Tel.:
604867469, 603383211.
PM 23019

NOVOU řetězovou pilu
motorovou Makita DCS
6401 45/50 + náhradní
řetěz a lišta. Dále nové
elektrické bourací kladivo
Makita HR 2811FT SDS
Plus (2100 W, 230 V) +
nástroje – ceny dohodou.
Tel.: 607102630. RR
23928

DUBOVÉ piliny na topení.
Jsou uskladněné v  ku −
bíkových žocích – cena
200 Kč/žok.  Tel.:
607234652. RR 23736

PRODÁM dvě polohovací
postele, invalidní vozík
a automobil Škoda Fabie.
Cena dohodou. Tel.:
602972360, 376595105.
RR 23891

PÉŘOVÉ deky, peřiny
a polštáře, zánovní seda−
cí soupravu, ložnici z ro−
ku cca1960 a jiný starší
nábytek, různé domácí
vybavení, knihy, lustry,
televizi apod. Zn. Vy kli −
zení před renovací domu.
Tel. 604147511, e−mail
11ei ram@seznam.cz.
RR 23936

KOMPLETNÍ téměř no−
vou ložnici barva tře−
šeň, sta rožitnou vyře −
závanou skříň – leštěný
ořech a se mišové sofa.
Ceny dohodou. Telefon:
603298166. RR 23939

BÍLOU kartotéku – v. 118
x š. 60 x h. 57 cm, 8 sa−
mopojezdných šuplíků,
nerez úchyty, 12.000 Kč.
Tel.: 739114014. RR
23940

5 KS PÉŘOVÝCH proší−
vaných dek, 2 ks péřo−
vých peřin, 8 ks péřových
polštářů. Velmi dobrý
stav, cena dohodou,
Klatovy. Tel. 775918788.
RR 23948

DŘEVĚNÝ domek pro
panenky. Výška 58 cm,
šířka 58 cm, hloubka
43 cm. Cena 800 Kč.
Osobní odběr v Kla −
tovech nebo Plzni. Tel.:
603163061.

KOUPÍM staré dětské
hračky, vánoční ozdoby,
rádia, mlýnky, hmoždíře,
lustry. Mopedy, motor −
ky, Pionýry, motopřilby,
smalt. nádobí, panenky,
obrazy, porcelán apod.
Tel.: 605080878. PM
23005

KOUPÍM staré věci z do−
mácnosti: lívanečníky,
lampičky, porcel. sošky,
fotoaparáty, formy na
pečení, mince, vyzname−
nání, kávomlýnky, obra−
zy, šperky apod. Tel.:
605080878. PM  23006

KOUPÍM staré hrnečky,
hrnce−kameninu, váhy,
porcelán, sklo, obrazy,
hračky, hodiny, hodinky,
trojúhel. plechovky od
olejů, moto díly−Jawa,
Moped, Pionýr, reklamní
plech. cedule na zeď.
Tel.: 732431470. PM
23007

Z POZŮSTALOSTI   KOU−
PÍM vše staré: porcelán,
kamenné hrnce, hodiny
obrazy, nádobí, váhy, rá−
dia, vojen. věci z  války
atd.  Tel.: 737903420.
PM 23004

KOUPÍM řadovou garáž
v Plzni, platba v hotovos−
ti dle stavu a lokality.
Smlouvu a převod katas−
tru mohu zajistit. Děkuji
za nabídku. email: 
m.musek@seznam.cz.
Tel. 606371684. PM
23095

KOUPÍM jakoukoliv taha−
cí harmoniku – AKOR −
DEON, CHROMATIKU,
HELIGONKU i v  nále −
zovém sta vu a dále 
MOPEDA na ryby. Tel.:
728209526. PM 23024

VÝKUP starých peřin.
Tel.: 606514445. PM
23009 

VYKLÍZÍTE byt, garáž,
chalupu? Koupím různé
staré věci – kanystr
USA, Wehrmacht, hasič−
skou−tesařskou sekeru,
váhy, kávomlýnek, sošky
z porcelánu, zavírací no−
že, zapalovače na ben−
zin, dílenský svěrák, ka−
meninové hrnce−formy
na pečení apod. Tel.:
732431470. PM 23008

SBĚRATEL koupí staré
obrazy a jiné starožit−
nosti. Solidní jednání.
Tel.: 608979838, E−mail:
vladislav.soucek@se−
znam.cz . PM 23028

KOUPÍM mobilní buňku
nebo maringotku, i v hor −
ším stavu. Možno i více
kusů. Nabídněte – do−
prava zajištěna. Tel.:
603383211 736139113.
PM 23021

KOUPÍM dubovou kulati−
nu na dřevořezbu od
průměru 50 cm v  růz−
ných délkách.  Nemusí
být pouze hladký kmen,
může být i sukaté dřevo.
Tel.: 607234652. RR
23737
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PRODÁM použitou 
nádrž na vodu IBC
kon tej ner 1000 litrů. 
K odběru v Klatovech.
Vhodné na vodu pro
stavbu. Cena: od
1.150 Kč. Na výběr
z více kusů. Pěk né čis−
té zánovní od 1.500
Kč. Tel.  722660668.
RR 22846

ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE



KOUPÍM betonové pane−
ly, větší množství, pří−
padně panelové silážní
jámy i panelové cesty.
Tel.: 736139113. PM
23022

KOUPÍM staré jízdní ko−
lo do r. 1950, mosaznou
pumpičku, starou Ba −
betu i nepojízdnou,
Škodu 120M, nová zadní
světla aj. náhradní díly,
také na starého Pionýra.
Návody na obsluhu a ka−
talogy, dobové prospek−
ty. Tel.: 721730982.  PM
23010

KOUPÍM  starou vzdu−
chovku, maskáče, saka,
čepice, rajtky pohranič−
ní stráže,  vyznamenání,
odznak NB a vzorný vo−
ják do r. 19602 – až 3.tis
Kč. Odznaky voj. učilišť,
pilotní aj. Těžítka ve tva−
ru modelů voj. Techniky,
ND na vozy Škoda 
do r. v. 1988.  Tel.
721730982.  PM 23011

VYKOUPÍME za velice
slušné ceny do vojen−
ského muzea okupace
a osvobození západních
Čech vojenskou techni−
ku (i části), motocykly,
automobily, helmy, dale−
kohledy, kordíky, bajo−
nety, tesáky, uniformy
(i části), voj. boty, vy −
sílačky, vyznamenání,
opasky, pouzdra na pis−
tole, plyn. masky, zásob−
níky, kanystry, ešusy,
čutory, lopatky, torny, te−
lata, spacáky, šavle
apod. Zájem máme
i o fotografie, dokumen−
ty a časopisy. Velice dě−
kujeme za nabídky i pří−
padné dary. Army mu−
zeum tel.: 731454110.

KOUPÍM jakoukoliv tahací
harmoniku – AKORDEON,
CHROMATIKU, HE LIGON −
KU i v  nále zovém stavu
a dále MOPEDA na ryby.
Tel.: 728209526.

KOUPÍM les za nejvyšší
možnou cenu (smrk, boro−
vice), může být vytěžený
i po kalamitě. Seriózní
jed nání, platba hotově.
Tel.731027795. RR 22907

PRODÁM 5 ha lesa. 
Zn. Klatovsko. Tel.:
777360050. RR 23915

NABÍZÍME k dlouhodobé−
mu pronájmu pěkný a vel−
ký byt 3+1 v klidném pro−
středí Klatov s výhledem
na panorama Šumavy. Byt
bude k dispozici na po −
čátku roku 2024. Vážní zá−
jemci mohou zanechat
kon takt s odůvodněním zá −
 jmu na e−mailové adrese
pajak9053@gmail.com.
Tato inserce není určena
realitním turistům. RR
23916

PRONAJMU byt 3+KK s
balkonem, Voříškova ulice
Klatovy, tel. 603725073.
RR 23938

PRONAJMU garáž v Kla −
tovech Pod Hůrkou, cena
700 Kč/měs., tel.:
732675453. RR 23949

TAŽNÉ zařízení na jakýkoli
automobil, prodej – mon−
táž, www.e−taznezarize−
ni.cz, tel.: 775104121. RR
23081

CHCETE POSTAVIT PLOT?
Nabízíme kompletní reali−
zaci oplocení. Přijedeme
– zaměříme – naceníme –
zajistíme materiál – po−
stavíme. Poté si můžete
v klidu užívat bezpečí va−
šeho domova. Volejte:
733710319, pište: bez−
dek@plotana.cz, navštiv−
te: www.plotana.cz.

Převedu záznamy z video−
kazet na flešku nebo DVD,
levně. Tel. 777554484.
RR 23917

NABÍZÍM výuku němčiny
online. Naučím gramati−
ku, procvičím s Vámi kon−
verzaci, připravím na 
práci v Německu. Možno
i pre zenčně v Klatovech.
Tel.: 603163061.

 

VYKOUPÍME starší sta−
vební stroje, nákl. auto−
mobily a zemědělské
stro je. Dále provádíme
demontáž ocelových
konstrukcí a budov (sila
apod.) a výkup želez −
ného šrotu. Tel.:
604867469. PM 23020

Kdo VYMĚNÍ domácí vo−
dárnu v  Plzni Bolevci.
Tel.: 604  604  550 PM
23093

VOJENSKÝ bazar: zdar−
ma nabízíme odborné
oceňování historického
vojenského materiálu,
převážně z období I+II
světové války. Též mož−
nost odkupu, nebo pro−
deje. Tel.: 731454110.

PRONAJMU LEŠENÍ: 
A) trubkové lešení –
komplet včetně podlážek
cca 200 m2–2.000 Kč /
měs. / 100 m2. B) HAKI
lešení – 1 kostka: výška
podlahy 3 m, délka 3 m,
šířka 1,3 m (lze postavit
v jed nom během 10
min.) –1.000Kč / měs.
I dlouhodobě. Vratná
kauce 5.000 Kč. Klatovy.
Záro veň koupím trubky
a dout  níky. Tel.:
720686209. RR 23553.

37/185 NEKUŘÁK, bez−
dětný, rád by se sezná−
mil s dívkou výhradně od
16−19 let, ne starší ženy.
Mám rád cestování, kul−
turu a vím co od života
chci. Tel.:604969788.
PM 23045 

Obyčejný plzeňák−60 let
hledá kamarádku−pří−
telkyni, které je také
smutno ! Zn. Pohoda
Tel. 606  357  089 PM
23090

Bezdětný vdovec 75/
181−83 hledám paní pro
trvalý vztah. Věk do 
70 let. Tel.:732993035.
PM 23092

52/183 rozvedený se
zájmem o přírodu, tu ris −
tiku, výlety. Hledá že nu
pro život. Ve dvou je ži−
vot veselejší, nej lépe
PM, PJ, KT. Tel: 731 163
829. PM 23094

58/180 Martin naháč,
hledá pohodářku. Tel:
607 467 062. PM 23096 

DVA dříve narození muži
z Bavorska (60 let),
spor tovně založení –
hlavně cyklistika, s vlas−
tním domem, hledají dvě
ženy od 50 do 60 let se
znalostí němčiny z okre−
su Domaž lice. Foto a in−
formace můžete zasí −
lat na telefonní číslo
+4917688266322. RR
23911

HLEDÁM mobilní štíh −
lou ženu z  KT.  Tel.:
724516519. RR 23930

63 blondýna, bývala
pod nikatelka, 160 z Plz −
ně hledá muže z  Plzně
pro další život. Hledám
muže na úrovni. Auto ví−
táno. Tel: 777  421  890.
PM 23055 

AHOJ, ráda bych se se−
známila s mužem do 32
let. Jsem svobodná 28le−
tá, plnoštíhlé postavy,
bezdětná. Zn.: Můžeš být
i z vesnice. RR 23905

PROVÁDÍM zednické
práce – omítky, ma−
lířské práce, rekons t −
rukce bytového jád−
ra, obklady, dlažby,
bourací práce a další
práce dle domluvy.
Plzeňsko, Kla tovsko,
Domažlic ko, Sušicko
a okolí. Ro zumné ce−
ny. Tel.: 721757399.
RR 23018

JAWA, ČZ, STADION, MA−
NET a jiné… Kou pím sta−
ré československé mo  to −
cykly všech značek, v ja−
kémkoliv stavu i jednotli−
vé díly. Přijedu ihned, pla−
tím ihned v ho tovosti.
Sluš né a férové jednání.
Tel.:607 946 866 E−mail:
klsp@seznam.cz. RR 23088
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ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE

SBĚRATEL koupí staré
motocykly ČZ, JAWA,
OGAR, skútr ČZ, moped
STADION i jiné značky,
kompletní i ne kompletní,
torza, rámy, motory,
blatníky, staré technické
průkazy a jinou tech −
nickou do kumentaci aj.
Přijedu a zaplatím na
místě. Nabídněte, určitě
se domluvíme. Tele −
fon: 603237242, e−mail: 
f l emet@seznam.cz . 
RR 23001

Z A P L A T Í M
min. 20.000 Kč za kaž−
dou starou pivní lahev
s nápisem: Klečka, 
Do llanský, Petrmichl,
Gotz, Stuben bach, Ja −
rolím, Pau li, Šebesta,
Melan, Kolinec, Maš −
tovský, Plá nice, Kun −
dratitz, Le šer, Šubrt,
Mačice, Watz  lawick, Vr −
hel, Čejna atd. Koupím
i celou sbírku lahví. Tel.
606245515. RR 23034

ÚDRŽBA ZAHRAD,
ČIŠTĚNÍ ZÁMKOVÉ 

DLAŽBY, PALIVOVÉ DŘEVO,
SEKÁNÍ TRÁVY, STŘIH 

ŽIVÝCH PLOTŮ, RIZIKOVÉ
KÁCENÍ, PLOŠNÉ VÝŘEZY, 

ŠTĚPKOVÁNÍ, 
SÁZENÍ STROMŮ
tel.: 728 70 90 70 
www.kacim.cz 

RR 23130
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Měsíčník rozšiřovaný zdarma
do domácností

Sekretariát, soukromá inzerce:   
                                 Daniel Vébrová, tel.: 377 221 996
                                 e-mail: sekretariat@plzenskyrozhled.cz
Příjem inzerce: PO – ČT: 10:00 – 14:00 hod., PÁ: 9:00 – 11:00 hod.

Obchodní poradci:      Miloslav Šrámek, mobil: 608 514 568
                                    e−mail: novinyrozhled@seznam.cz

                                 Jana Zicklerová: mobil: 777 730 258
                                    e−mail: zicklerova@plzenskyrozhled.cz

                                    Sandra Mertová, mobil: 777 730 257

Technický redaktor:    Irena Bourová − mobil: 602 107 514
                                    e−mail: graficka@plzenskyrozhled.cz

Korektor:                  Mgr. Věra Fuxová − tel.: 773 631 047

Tiskne VLTAVA−LABE−PRESS, a. s., tiskárna Novotisk, U Stavo −
servisu 1a, Praha 10, rozšiřuje Česká pošta, s.p., registrováno
MK ČR E 18743. Redakce nenese odpovědnost za obsah 
pla cené inzerce a článků označených (pr) a (pi).

Regionální redakce: 
Vídeňská 218, 339 01 Klatovy 

tel.: 376 360 311 � fax: 376 360 312

Vydává Vogel Medien International, s. r. o., se sídlem 
Vídeňská 218, 339 01 Klatovy, IČ: 25207113

Zakladatel: Ing. Richard Vogel 
Jednatel: Mgr. Josef Šesták − mobil: 732 906 269

e−mail: sestak@vmi−rozhled.cz

Purkyňova 22
301 00 Plzeň

tel.: 377 221 996 
Šéfredaktorka: Mgr. Jana Mertová

mobil: 777 110 010
e−mail: sefredaktor@plzenskyrozhled.cz

Uzávěrka řádkové inzerce je 1. prosince 2023

ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE

50 Kč (bez DPH) jeden řádek
– počet úhozů na řádek včetně mezer = 30

KOMERČNÍ 
ŘÁDKOVÝ INZERÁT: 

Tel. 604 737 781

Přeji krásné svátky
a splnění erotických
snů a přání. V mé ná−
ruči poznáš skuteč−
nou rozkoš bez hra−
nic. Malý dáreček mě
potěší, jsem na své
vlastní fotečce a tě−
ším se na tebe. Volat
ve dne 8−18h. SMS
ne. Tel.: 604 737 781 
PM 23098

!!! UPOZORNĚNÍ !!!
Pokud inzerát končí značkou 
RR (+číslo), zasílejte prosím 

v případě přání inzerenta 
písemné odpovědi na adresu
Klatovské redakce Rozhledu: 

Vídeňská 218, 
339 01, Klatovy
tel.: 376 360 311

60 LETÁ BACULE
Máš rád macatý? 
Jsem tu pro tebe.
Mazlení, orálek, 

klasika. 
Plzeň 7−19 hod. 

Tel.: 773 937 736. 
KŘI PM 23097

Další číslo

Plzeňského rozhledu
vyjde 11.12.2023

Inzerát můžete podat elektronicky na e−mail:

sekretariat@plzenskyrozhled.cz

Zaplatit inzerci můžete bankovním převodem:

ČSOB: 72827293/ 0300
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